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چرا »ارتش« و »سپاه« ادغام نشدند؟
بعد از عزل بنی صدر از فرماندهی کل قوا، امام خمینی )س( فرماندهی جنگ با چند چالش 
مواجه بود که اختلاف میان ســپاه و ارتش از جمله مهمترین آن ها بود. در مقاطع مختلف 
اختلافاتــی میان رزمندگان حاضر در دفاع مقدس پیش می آمد و فرماندهی جنگ ســعی 

می کرد، آن ها را رفع کند و احتمالاتی برای ادغام ارتش و سپاه مطرح می شد.
تابناک نوشــت: مرحوم هاشمی رفسنجانی در خاطرات خود از روز دوم فروردین سال ۶8 
نوشت: »عصر به زیارت امام رفتم. وضع ارتش و سپاه را گفتم و مشکل دوگانگی نیروهای 
مســلح و مخارج گزاف سازمان ها و نیروهای تکراری و ضرورت انسجام ]را توضیح دادم[، 
ولی امام نگرانند که ادغام ارتش و ســپاه، باعث خشــم آنها و درگیری شود؛ گرچه قبول 
دارند که سرانجام باید یکی شوند، ولی زمان را مناسب نمی دانند. اما با ادغام دو وزارتخانه 

دفاع و سپاه مخالفتی ندارند.«
دوگانه ارتش و سپاه یکی از موضوعاتی است که اگر در صحنه عمل و اجرای کار حل شده 
است و نمونه های موفقی همچون هشت سال دفاع مقدسی مویدی بر این مساله است، اما 

در برخی دوره ها نیز با چالش هایی همراه بوده است.
در ســال ۹8 سرلشــکر رحیم صفوی دســتیار و مشــاور عالی فرمانده معظم کل قوا در 
گفتگویی روایت می کند: ســی ام بهمن ماه سال 13۶۲ حضرت امام )ره( حکم فرماندهی 
جنگ را به آقای هاشــمی داد و از ســال ۶۲ تا پایان جنگ ایشان فرماندهی را عهده دار 
بود. 1۲ خرداد ســال ۶۷ هم حضرت امام حکم بسیار قوی تری را به مرحوم آقای هاشمی 
رفسنجانی دادند که ایشان با آن حکم به دنبال ادغام ارتش و سپاه بود؛ جلسات فراوانی را 
نیز برگزار کرد و از آنجایی که آقای شــیخ عبدالله نوری تجربه ادغام ژاندارمری، شهربانی 
و کمیته در یکدیگر و تشــکیل نیروی انتظامی را داشت، مسئولیت ادغام ارتش و سپاه نیز 

از طرف آقای هاشمی به ایشان محول شده بود.
مخالفت آیت الله خامنه ای با ادغام ارتش و سپاه

در آن زمان حضرت آقا رئیس جمهور بودند و من نیز به عنوان قائم مقام فرمانده کل سپاه 
در بسیاری از این جلسات حضور داشتم؛ با رحلت حضرت امام و آغاز رهبری حضرت آیت 
الله خامنه ای چند روز بیشــتر نگذشت که ایشان دستور دادند جلسات طرح ادغام ارتش و 
ســپاه متوقف شود و فرمودند که من اعتقادی به ادغام ارتش و سپاه ندارم و ارتش و سپاه 
دو بازوی مسلح انقلاب اسلامی و نظام جمهوری اسلامی ایران هستند که باید به همین 

صورت بمانند و طبق وظایف قانون اساسی با همکاری یکدیگر ادامه دهند.
این تصمیم بســیار راهبردی بود، چراکه هم ارتش و هم ســپاه جایگاه بسیار ویژه ای در 
قانون اساســی دارند. چند ماده از قانون اساسی متعلق به ارتش و موادی از قانون اساسی 
نیز مربوط به ســپاه اســت و جایگاه محکمی دارند. پس از آن حضرت آقا به ســتادکل 
نیرو های مســلح فرمان دادند تا با تشکیل جلساتی مأموریت های سپاه و ارتش از یکدیگر 

تفکیک شوند.
تفکیک مأموریت های ارتش و سپاه به جای ادغام ساختاری

در این جلســات حدود 10 تا 1۲ نفر از ارتش و ما نیز شــش نفر از سپاه بودیم که شرکت 
داشــتیم و در خصوص تفکیک مأموریت های نیرو هــای زمینی، هوایی و دریایی ارتش و 
ســپاه با یکدیگر بحث می کردیم. دو نیرو نیز در ســپاه اضافه داشتیم که در ساختار ارتش 
وجود نداشت و آن نیروی مقاومت بسیج و نیروی قدس بود. در زمینه تفکیک مأموریت ها 
مثلًا مأموریت دفاع و امنیت خلیج فارس به نیروی دریایی ســپاه و مأموریت دریای عمان 
و دریای خزر به نیروی دریایی ارتش واگذار شــد. در بخش زمینی هم سرزمین ایران بین 
نیروی زمینی ارتش و ســپاه تقســیم و امنیت داخلی کلًا به سپاه واگذار شد. بخش دفاع 
هوایی به طور کامل به ارتش واگذار شــد و در روز هــای اخیر هم دیدیم که یک نیروی 
پدافند هوایی و قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص( تشــکیل شد که فرماندهی هر دو 

آن ها به عهده فرماندهان ارتش است.
حاصل شــدن این تفکیک مأموریت ها بسیار مهم بود چراکه کمک می کرد تا هم سپاه و 
هم ارتش قدرتمند باشــند. همچنین برای ایجاد هماهنگی بین ارتش و سپاه حضرت آقا 
ســتادکل نیرو های مسلح را تقویت کردند که در حقیقت این ستاد هماهنگی بین نیرو های 
مســلح شــامل ارتش، ســپاه، نیروی انتظامی و وزارت دفاع را بر عهــده دارد. در بخش 
تجهیزات هم تقسیم بندی صورت گرفت و حتی مشخص شد که مثلًا نیروی زمینی سپاه 

و ارتش هرکدام چه نوع تجهیزاتی را در اختیار داشته باشند.
می گفتند نیروی زمینی سپاه، تانک و توپخانه نمی خواهد!

در آن جلسات خاطرم هســت یکی از عزیزان ارتش گفت که نیروی زمینی سپاه تانک و 
توپخانه نباید داشــته باشد؛ حتی می گفتند شما اصلًا نیرو نداشته باشید بلکه یگان زمینی 
داشــته باشــید! که ما مخالفت کردیم و بعد که گزارشــی خدمت حضرت آقا ارائه شــد، 
دســتخط ایشان را به خاطر دارم که فرمودند »نیروی زمینی سپاه به تانک های سنگین و 

پیشرفته ترین تجهیزات در آینده باید مجهز شود. »
در موضوع پدافند هوایی ما در آن زمان در سپاه نیروی هوایی داشتیم که بعد ها به نیروی 
هوافضا تبدیل شد؛ تقســیم بندی صورت گرفت که ما تا چه سقفی موشک داشته باشیم 
و یا در چه منطقه ای. مثلًا نیروی هوایی ســپاه قرار شــد تا جنگنده های برد بلند نداشته 
باشــد و فقط در حد همان جنگنده های پشــتیبانی نزدیک را در اختیار داشــته باشــد. یا 
موشــک های دوربرد تا برد ۲ هزار کیلومتر به طور کامل در اختیار ســپاه قرار گرفت و در 

ارتش موشک هایی تا برد ۲00 تا 300 کیلومتر به کار گرفته شود.
این عدم ادغام یک استدلال قوی هم داشت که ارتش و سپاه که دارای دو نوع فرهنگ، 
آموزش، تجهیزات و سازماندهی هستند با جایگاه محکم خود در قانون اساسی باقی بمانند 
و این کار بزرگی بود که در دوران زعامت و فرماندهی کل قوای حضرت آیت الله العظمی 
خامنه ای صورت گرفت و با وجود این دو سازمان رزم قوی، قدرت ملی و امنیت ملی ما در 

مقابل تهدیدات فرا منطقه ای مثل آمریکا و صهیونیست ها افزایش پیدا کرد.«
نقش شهید صیاد شیرازی در اتحاد میان سپاه و ارتش

حاج صادق آهنگران در کتاب خاطرات خود )با نوای کاروان( به نقل از سرلشــکر محسن 
رضایی می گوید بعد از اینکه صیاد شیرازی با فرمان حضرت امام، فرماندهی نیروی زمینی 
ارتــش را در مهر ســال 13۶0 بر عهده گرفت، به همراه هم طــرح جدید دیگری به نام 

قرارگاه فرماندهی مشترک تشکیل دادیم.
بر اســاس این طرح، از رده بالا تا رده لشکر، هر قرارگاهی دو فرمانده داشت: یکی از سپاه 
و یکی از ارتش. طوری که طرح های عملیاتی باید به امضای هر دو فرمانده ارتش و سپاه 
می رســید. البته عده ای با این طرح با شــک و بدبینی برخــورد می کردند. می گفتند: مگر 
می شود دو فرماندهی داشت؟ عملیات طریق القدس )کربلای 1( اولین عملیات با این روش 

جدید فرماندهی بود که منجر به آزادی بستان شد.
بااین حال عده ای معتقد بودند که عملیات  بعدی شکست خواهد خورد، ولی عملیات بعدی 
هم که فتح المبین بود، با موفقیت کامل اجرا شــد. بعد هم عملیات آزادســازی خرمشهر 

)بیت المقدس( با همان شیوه فرماندهی اجرا شد که در آن هم پیروز شدیم.
بدین ترتیب وجود ویژگی های بارزی همچون؛ ســعه صدر، پیشنهاد پذیری، رعایت اصل 
وحدت در عین کثرت نظر؛ در شخصیت شهید صیاد شیرازی به عنوان فرمانده ارشد ارتش 
در جنــگ، نقش بارزی در اتحاد و وحدت بین دو نهاد ســپاه و ارتش و موفقیت آن ها در 

دفاع مقدس داشت.
خود این شــهید بزرگوار در خصوص عوارض و خســارات ناشــی از وجود اختلافات و در 
نتیجه نادیده گرفتن نقش سپاه در سال اول جنگ می گوید یک سال اول جنگ تحمیلی، 
اوضاع به گونه ای گذشــت که این را باید از زبان آن هایی که در صحنه و در جریان بودند، 
شنید. البته، در این زمان برادران سپاه هنوز وارد صحنه نشده بودند، یعنی صحنه عمل که 
میدانی برای کار داشــته باشد، برایشان ایجاد نشده بود. ارتشی ها، زیاد بودند، از قدیمی ها 
که دوران تلخ یک سال اول را یادشان هست. بعضی از صحنه هایش را من متوجه بودم.

ایــن درک و احترام متقابل و واقع بینانه به نظرات یکدیگر باعث شــد که تا پایان جنگ 
هشت ساله دفاع مقدس، ارتش و سپاه به عنوان دو نهاد مستقل نظامی در طول یکدیگر در 
تحقق اهداف والای الهی و دینی که همانا دفاع از ســرزمین اسلامی و آرمان های بلند و 
مقدس آن در برابر متجاوزان و بیرون راندن آنان از خاک وطن اسلامی بود، گام بردارند.

صادق آهنگران می گوید: روابط افســران ارتش به ویژه صیاد شیرازی با فرماندهان جوان 
ســپاه عالی بود. همه به هم کمک می کردند که جنگ را به نفع کشــور به پیش ببرند و 
نیروهای عراقی را از خاک ایران بیرون کنند. در مراسم  دعا و زیارت عاشورا که در قرارگاه 
مشترک برپا می شــد، برادران ارتشی در کنار برادران ســپاهی به راز و نیاز می پرداختند. 
بــه  نوعی می توانم بگویم که صیاد حلقه پیوند و الفت میان نیروهای ارتشــی و نیروهای 

مردمی و پاسداران بود.

اطلاعیه جدید داعش؛ انتقام گیری یا فضاسازی برای غرب
داعش در بیانیه ای اعلام کرده است که انتقام 
سرکردگان خود را از غرب خواهد گرفت، این 
در حالی اســت که شواهد نشان می دهد این 
موضع فرصت بزرگی برای دولت های غربی 
فراهــم خواهد کرد تــا از تنگنای بین المللی 

خارج شوند.
 گروه تروریســتی داعــش در پیامی صوتی 
اعلام کرده اســت انتقام مرگ »ابو ابراهیم 
القریشــی« از سرکردگان این گروه را خواهد 
گرفت و از داعشی ها خواسته از فرصت جدید 
به دست آمده بعد از حمله روسیه به اوکراین 
اســتفاده کرده و حملات در اروپا را از ســر 

بگیرند.
یک دهه مبارزه با گروه تروریســتی داعش 
بــا همکاری ایران و گروه هــای مقاومت در 
منطقه موجب شده اســت، این گروه در عراق 
و سوریه میدان را کاملا از دست بدهد. روند 
پخش شدن نیروهای این گروه تروریستی به 
آفریقا و افغانستان نیز به خوبی نشان می دهد 
که داعش پس از ضربات مهلکی که از سوی 
ایران و محــور مقاومت دریافت کرده، دیگر 

توان عملیات منسجم در خاورمیانه را نخواهد 
داشت.

داعش در این شــرایط تــلاش می کند تا با 
مطــرح کردن مســئله کلانــی مانند جنگ 
اوکراین و تهدید اروپا خود را به عنوان بازیگر 
موثــر معرفی کند. البته غــرب نیز از چنین 
بیانیه ای ســود کافی را خواهد برد، همچنان 
که از زمان ســر برآوردن داعش بهانه لازم 
برای مداخله در ســوریه و عراق را به دست 

 آورد.
نخستین سناریوی محتمل درباره بیانیه اخیر 
داعش توجیه ادعاهای غرب مبنی بر استفاده 

روسیه از مزدوران خارجی علیه اروپا است.
غرب از طریق رسانه های گسترده خود بارها 
روسیه را به اســتفاده از نیروهای خارجی در 
جنگ متهم کرده اســت، این در حالی است 
که اوکراین رســما از نیروهای افغانســتانی 
که توســط آمریکا و انگلیس آموزش دیده اند 

استفاده می کند.
در واقــع؛ بیانیــه داعش در کنار مســائلی 
همچــون ادعای غــرب مبنی بــر احتمال 

اســتفاده روسیه از سلاح هســته ای و حمله 
نظامی به اروپا می توانــد به غرب در جنگ 

ادراکی برتری دهد.
از ســوی دیگر تهدید اروپــا از طرف داعش 
موجب می شود دولت های اروپایی که تاکنون 
از پذیرفتن مهاجران ســر باز می زدند بهانه 
نژادپرستانه  سیاســت های  اتخاذ  برای  لازم 

خود را به دست آورند.
دولــت انگلیس برای انتقــال پناهجویان به 
کشــور جنگ  زده روآندا بودجه 1۲0 میلیون 
پوندی در نظر گرفته اســت و کشــورهای 
دیگری نظیر آلمان و لهســتان نیز در جریان 
جنــگ اوکراین نشــان دادند کــه چه نگاه 

تبعیض آمیزی نسبت به مهاجرین دارند.
این کشورها در روزهای اول حتی شهروندان 
اوکراینــی کــه تبار آســیایی یــا آفریقایی 
داشــتند را به خاطر رنگ چشم و پوستشان 

نمی پذیرفتند.
آمریکا نیز پس از ترک خاک افغانســتان با 
موجی از پناهجویان مواجه شــد که به جای 
پذیرش مســئولیت، آن ها را پــس زده و در 

بدترین کمپ ها نگه داشته است.
برخــی گزارش هــا از ۲10 هــزار مهاجر در 
مرزهای ایالات متحده خبر می دهند. مجموع 
رفتارهای غرب در قبال مهاجرین بارها مورد 

نقد نهادهای حقوق بشری واقع شده است.
بیانیــه تروریســتی داعش ایــن فرصت را 
برای دولت های غربی به ویژه کشــورهای 
اتحادیــه اروپا فراهم می کند تــا با اتکاء به 
آن، سیاست های ضد نژادی خود را تشدید و 
توجیه کنند، چنانچه پس از سال ۲01۲ انواع 
سیاست های تبعیض آمیز علیه مسلمانان در 

این کشورها وضع شد.
جالــب اینکه دقیقــا در همین شــرایط، در 
روزهای اخیر یک سیاســتمدار اسلام ســتیز 
دانمارکی در ســوئد اقدام بــه هتک حرمت 
قرآن و مسلمانان کرد که مورد نقد مسلمانان 
جهان قــرار گرفــت و منجر بــه اعتراض 
مســلمانان اروپا و تظاهرات خیابانی نیز شد، 
موضوعی که پیش بینی آن کار سختی نبود.

 حال احزاب اسلام ســتیز و افراطی اروپایی 
این فرصت را دارند که طبق سناریوی قبلی، 

خشــونت و تهدید داعش را به مســلمانان 
نســبت دهند و از هتک حرمت به مقدسات 

مسلمانان دفاع کنند.
نکته آنکه؛ هم زمانی بیانیه داعش با تحولات 
فلســطین و موج جدید مقاومت جوانان این 
کشــور نیز در نوع خود قابل توجه است. در 
حالی که اســرائیل از سوی عموم ملت های 
جهان به خاطر سرکوب شــدید نمازگزاران 
فلسطینی مورد نقد واقع شده  است، این بیانیه 
عملا موجب به حاشــیه رفتن تصویر واقعی 
اســرائیل و مانع از رسیدن صدای مظلومیت 

فلسطین به جهان خواهد شد.
نگاهــی به این بیانیه و موقعیت زمانی آن به 
خوبی نشــان می دهد که آنچه تحت عنوان 
تهدید علیه غرب مطرح می شــود اساسا در 
راســتای منافع دولت های غربــی قرار دارد. 
همچنان که سیاســت مداران غربی بارها به 
نقش خودشان در شکل گیری داعش و سایر 
گروه های تروریستی اعتراف کرده اند، موضع 
این روزهــای گروه تروریســتی داعش نیز 

کاملا با منافع غرب همسویی دارد.

رویداد

سرگردانی صیانت 
ارجاع طرح صیانت به شورای عالی فضای مجازی تکذیب شد

گزارش مغرضانه وزارت خارجه آمریکا در رابطه با وضعیت حقوق بشر در ایران
همان همیشگی

با توجه به درخواســت مجلس از این شورا، صرفاً محورها و 
سیاست های مد نظر در زمینه قانون گذاری به مجلس ارائه 
خواهد شد و متن طرح صیانت از حقوق کاربران که در حال 
حاضر در مجلس در حال بررســی است، به این شورا ارجاع 

داده نشده است.
مهر نوشت : مرکز ملی فضای مجازی در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: هیچ گونه طرحی به این شــورا برای بررســی، اعمال 
نظر کارشناســی و تصویب نهایی ارجاع نشده است و صرفاً 
در خصوص محورها و سیاســت های مد نظر شــورای عالی 
فضای مجازی در زمینه قانونگذاری در مجلس درخواســت 

اعلام نظر شده است.
مرکز ملی فضای مجازی در اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه 
به درخواست مجلس شورای اسلامی از شورای عالی فضای 
مجازی، صرفاً محورها و سیاست های مد نظر در زمینه قانون 
گــذاری به مجلس ارائه خواهد شــد و متن طرح صیانت از 
حقوق کاربران که در حال حاضر در مجلس شورای اسلامی 

در حال بررسی است، به این شورا ارجاع داده نشده است.
هــر چند بر اســاس نامه رئیــس محترم مجلس شــورای 

اســلامی به رئیــس محترم جمهور و رئیس شــورای عالی 
فضای مجازی، مطلوب این است که طرح صیانت و قوانین 
حکمرانی در فضای مجازی نیز پس از دریافت سیاست ها و 
نیازهای قانونی شورای عالی فضای مجازی، مجدداً تنظیم و 

مورد بررسی قرار گیرد.
با توجه به اخبار منتشر شده در رسانه های داخلی و شبکه های 
اجتماعی خارجی در خصوص ارجاع »طرح صیانت از حقوق 
کاربران« برای بررســی و تصویب به شــورای عالی فضای 
مجازی به اطلاع می رســاند، هیچ گونه طرحی به این شورا 
برای بررسی، اعمال نظر کارشناسی و تصویب نهایی ارجاع 
نشــده و صرفاً در خصوص محورها و سیاست های مد نظر 
شورای عالی فضای مجازی در زمینه قانونگذاری در مجلس 

شورای اسلامی درخواست اعلام نظر شده است.
گفتنی است؛ با توجه به گسترش روزافزون فضای مجازی در 
تمامی ابعاد زندگی و اهمیت طرح صیانت از حقوق کاربران 
بــرای فعالان حوزه فضای مجــازی و آحاد مردم، به اطلاع 
می رســاند که هر گونه اطلاع رسانی در خصوص مصوبه و 
یا تصمیمی که از ســوی شورای عالی فضای مجازی کشور 

صورت می گیرد، صرفاً از طریق مراجع ذی ربط در شــورای 
عالی فضای مجــازی و مرکز ملی فضای مجازی به اطلاع 

عموم مردم خواهد رسید.
روز شــنبه سخنگوی وزارت ارتباطات از ارجاع طرح صیانت 
به شــورای عالی فضای مجازی پیرو نامه رئیس مجلس به 

رئیس جمهور خبر داد.
در همین حال ابوالحســن فیروزآبادی دبیر شــورای عالی 
فضــای مجــازی در گفتگویی اعلام کرد کــه »محمدباقر 

قالیبــاف، رئیس مجلس در نامه ای به رئیس شــورای عالی 
فضای مجازی درخواســت کرده که دولت و شــورای عالی 
فضای مجازی سیاست های کلان مربوط به فضای مجازی 
را مشــخص کنند. بر این اســاس در نخستین جلسه پیش 
روی شورای عالی فضای مجازی، درخواست مربوطه بررسی 
خواهد شد. بعد از بررسی سیاست های کلان، طرح صیانت به 
مجلس بازگردانده می شود و سرانجام مجلس تصمیم خواهد 

گرفت که سیاست ها را به چه نحوی اجرا کند.«

پارسا جعفری
اظهار نگرانی در خصوص وضعیت حقوق بشــر در ایران در 
شــرایطی که جایگاه برتر جمهوری اسلامی ایران در منطقه 
بــه  لحاظ رعایت موازین حقوق بشــر و عمــل به تعهدات 
بین المللی از طریق همکاری های ســازنده و ســازوکارهای 
مبتنی بر گفتگو، بر همگان آشــکار اســت، منحرف ساختن 
افکار عمومی و اصرار بر یک روند نادرست است که نتیجه

ای جز شکســت و بی اعتمادی بیشتر در روابط فی مابین در 
بر نخواهد داشت.

حقوق بشر از جمله مباحثی است که در صورت عدم برخورد 
سیاســی، دوگانه، ابزاری و جانبدارانه بــاآن، میتواند بهبود 
شــرایط زندگی را برای همه مردم جهان بــه ارمغان آورد. 
علی رغم وجود چنین اهمیتی والایی، اما در جهان معاصر و 
در نتیجه استراتژی ابزاری برخی از قدرتهای بزرگ به ویژه 
ایالات متحده و همپیمانان آن، در بهرهگیری از این عنصر، 
باعث شده اســت تا نقش و جایگاه حقوق بشر در جهان به 
شدت تنزل پیدا کند. در راستای چنین راهبردی می بینیم که 
ایالات متحده، مکرراً با طرح اتهامات واهی حقوق بشــری، 
با استفاده از دیپلماسی عمومی و رسانهای، سایر کشورهای 
مســتقل را مورد هجمه بوق های تبلیغاتی خود قرار داده و از 
هیچ تخاصمی بر کشــورهای هدف فروگذار نمی کند. صرفاً 
به این علت که این کشــورها حاضر نیستند منافع ملی خود 
را در تــاراج آمریکایی ها و به اصطلاح مدعیان حقوق بشــر 

غربی ببینند.
جدیدترین نمونه از این سیاسیکاریهای حقوق بشری آمریکا 

را می توان در ارائه گزارش ســالانه وزارت امور خارجه این 
کشور در رابطه با وضعیت حقوق بشر در ایران که به صورت 
کاملًا مغرضانــه و با اتهامات واهی؛ ایــران را مورد هجمه 
حقوق بشــری قرار داده، به وضوح مشــاهده کرد. بررسی 
طرح این اتهامــات به خوبی گویای این اســت که ایالات 
متحده همانند ادوار گذشــته از ایــن موضوع به عنوان یک 
ابزار سیاســی در جهت فشار علیه ایران استفاده کرده است. 
به گونه ای که با اســتفاده از این حربه و با انتشار گزارشات 
تکراری و مغرضانه در مورد نقض حقوق بشــر توسط ایران، 
تلاش کرده اســت تا بــا از بین بردن اعتماد سیاســی در 
کشــور، زمینه لازم را برای نارضایتیها و اعتراضهای سیاسی 
و اجتماعی در آینده فراهم کــرده و قدرت داخلی مبتنی بر 
پشــتوانه مردمی حاکمیت را کاهش دهد تــا بتواند ایران را 
به امتیازدهی و اتخاذ دیپلماســی انفعالی در حوزه سیاســت 
خارجی و به ویژه در خصوص پرونده هســتهای وادار کند و 
ایــن حربه را به عنوان یکی از ابزارهای تغییر رفتار ایران در 

جهت منافع خود مورد توجه قرار دهد.
کاملًا روشــن است که نمی توان هیچ انتظاری غیر از این از 
دولت معتاد بــه دروغ آمریکا برای بیان حقائق و واقعیتهای 
موجــود در رابطه با ایران داشــت، اما جهت برملاســازی 
ماهیت سوگیرانه، سیاسی و مداخله جویانه این گزارش برای 
همگان، باید به مقامات سیاسی آمریکا گوشزد کرد که دولتی 
که خود در طول دهه های گذشته با تاریخی مملو از جنایت 
های بیشــمار علیه مردم ایران؛ از جمله محروم کردن ملت 
ایــران از حقوق اولیه خود؛ با اقدامــات قهری یک جانبه از 

جمله تحریم های غیرقانونی اقتصادی این کشور که مصداق 
بارز تروریســم اقتصــادی و از موانع اصلــی ورود داروهای 
ضروری برای بیماران ایرانی شده است، تا ترور سردار مدافع 
واقعی حقوق بشــر حاج قاسم ســلیمانی، خود حاکی از این 
اســت که آمریکا در هیچ جایگاهی نیســت که در رابطه با 

وضعیت حقوق بشر در ایران اظهار نظر کند.
آمریکایی ها در حالی خود مدعی حفظ حقوق بشــر شــده و 
ایــران را به نقض آن محکوم می کنند که این روزها بیش از 
هر زمانی تناقض های رفتاری این دولت متخاصم مشخص 
شــده و دنیا شــاهد جنایات ضد حقوق بشــری اســت که 
سیاستمداران این کشــور بر مردم روا داشته اند. به گونهای 
که امروز به وضوح شــاهدیم چگونه حقوق کودکان و زنان، 
حقــوق مهاجرین، حقوق بومیــان، آزادی بیان و مطبوعات 
با فشــار بر فعالین مدنــی و اجتماعی، حقــوق اقلیت های 
مذهبی به خصوص افزایش فزاینده اسلام ســتیزی و حقوق 
سیاه پوســتان در آمریکا نقض می شــود. به صورتی که در 
صفحات گوناگون تاریخ نقض حقوق مردم آمریکا مشــاهده 
می کنیم؛ چگونه سیاه پوســت هایی که در این کشور زندگی 
می کنند به بردگی گرفته شــدند و امروز زیر پای حقوق بشر 
آمریکایی توسط خشونت لجام گسیخته پلیس و نظام قضایی 
آمریکا، از حق نفس کشیدن محروم می شوند. این موارد تنها 
بخش کوچکی از مصادیق نقض گسترده حقوق بشر از سوی 
مقامهای آمریکایی اســت که در برهه های مختلف تاریخی 
مســتندات آن منتشــر شده و اعتراضات گســترده سالهای 
اخیر نیز مؤید این وضعیت اســفناک، در این کشور است. در 

چنین وضعیتی به جای آنکه خود به افکار عمومی مردم دنیا 
پاسخگو باشند، گســتاخانه انگشت اتهام را از سمت خود به 
سوی دیگران نشانه گرفته و با زورگویی، فشار و اعمال نفوذ 
در سازمان های بین المللی و نهادسازیهای سیستمی و به مدد 
بوق های رســانه ای که در اختیار دارند، اقدامات نقض کننده 

حقوق بشری خود را توجیه می کنند.
اظهار نگرانی در خصوص وضعیت حقوق بشــر در ایران در 
شــرایطی که جایگاه برتر جمهوری اسلامی ایران در منطقه 
بــه  لحاظ رعایت موازین حقوق بشــر و عمــل به تعهدات 
بین المللی از طریق همکاری های ســازنده و ســازوکارهای 
مبتنی بر گفتگو، بر همگان آشــکار اســت، منحرف ساختن 
افکار عمومی و اصرار بر یک روند نادرست است که نتیجهای 
جز شکســت و بی اعتمادی بیشــتر در روابط فی مابین در بر 
نخواهد داشت. جمهوری اسلامی ایران ضمن رد صریح این 
اتهامات، چنین اظهارنظرهایی را نامشــروع و فاقد وجاهت 
قانونی دانســته و انتشار این گزارش را دخالت آشکار در امور 
داخلی خود پنداشــته، و به ایالات متحده توصیه میکند که 
به جای دخالت در امور داخلی دیگر کشورها به بهانه حقوق 
بشر، به مســئولیتهای داخلی خود پرداخته و جنایات حقوق 
بشــری خود را خاتمه دهد. کارنامه سیاه آمریکا در موضوع 
حقوق بشر نشان داده است که ایالات متحده آمریکا نه  تنها 
صلاحیت اظهارنظر در خصوص حقوق بشــر را ندارد، بلکه 
خود مهم ترین نقض کننده این حق انســانی در جهان بوده 
اســت و باید به افکار عمومی جهان در این زمینه پاســخ گو 

باشد.
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استیضاح وزیر صمت در دست بررسی 
ــادن مجلــس  ــع و مع عضــو کمیســیون صنای
رئیســه  هیــات  وزیــر  اســتیضاح  گفــت: 
مجلــس در دســت بررســی اســت و آنهــا 
بایــد در ایــن مــورد تصمیم گیــری کننــد. 
درجلســه ای کــه در کمیســیون بــا وزیــر 
تصمیم گیــری  خصــوص  ایــن  در  داریــم 

. د می شــو
علــی جــدی توضیــح داد: قرعه کشــی خــودرو 
یــک نــوع لاتــاری اســت کــه هرکســی برنده 
می شــود یــک پــول اضافــه ای از تفــاوت 
قیمــت کارخانــه تــا بــازار بــه دســت مــی آورد 
کــه در مشــروع بــودن آن هــم شــک و 

ــود دارد. ــبهه وج ش
ــودرو  ــت خ ــاره قیم ــی دوب ــاره گران وی درب
ــه  ــروش آن ب ــت ف ــه وضعی ــازار و ادام در ب
ایلنــا  خبرنــگار  بــه  قرعه کشــی  صــورت 
ــای  ــه و تقاض ــه عرض ــی ک ــا زمان ــت: ت گف
خــودرو در کشــور بــه تعــادل نرســد و تولیــد 
ــه قرعه کشــی حــذف  ــد، ن ــدا نکن افزایــش پی
ــود،  ــم می ش ــازار ک ــیه ب ــت حاش ــه قیم و ن
در واقــع هیچ کــدام از ایــن مســائل حــل 
و  صنایــع  کمیســیون  عضــو  نمی شــود. 
معــادن مجلــس در ادامــه بــا تاکیــد بــر نقــش 
ــرد:  ــار ک ــودرو اظه ــوص خ ــت در خص دول
دولــت بایــد در ایــن خصــوص تصمیم گیــری 
کنــد و تاکنــون آنچــه وظیفــه مجلــس بــوده 
از جملــه تصویــب طــرح، در بودجــه آورده ایــم. 
عمــلا مجلــس وظیفــه خــود را در ایــن 
خصــوص انجــام داده و باقــی آن را دولــت و 
مجمــع تشــخیص بایــد تصمیم گیــری کننــد.

وی افــزود: در غیــر ایــن صــورت، وقتــی 
ــرای  ــی ب ــه متقاض ــد ک ــما 10 کالا داری ش
ــا  ــود قیمت ه ــه خ ــود ب ــت، خ آن ۲0 نفراس

ــک  ــر ی ــال حاض ــت. در ح ــد رف ــالا خواه ب
میلیــون و 500 هزارخــودرو در ســال نیــاز 
ــال  ــم در س ــون ه ــک میلی ــی ی ــم، وقت داری
تولیــد نداریــم، ایــن تقاضــا هرســال انباشــته 
بوجــود  را  فعلــی  وضعیــت  و  می شــود 
مــی آورد کــه مجبــور هســتند بــرای آن 
ــزار  ــال 100 ه ــرای مث ــد. ب ــی کنن قرعه کش
خــودرو می خواهنــد بفروشــند کــه بــرای 
ــه  ــد ک ــام می کنن ــر ثبت ن ــزار نف ــد ه آن چن
ایــن موضــوع خــودش باعــث افزایــش قیمــت 

می شــود. خــودرو 

ــه اســت،  ــت گفت ــان اینکــه دول ــا بی جــدی ب
تنهــا راه حــل ایــن مشــکل ایــن اســت کــه 
ــی  ــازار یک ــیه ب ــا حاش ــودرو را ب ــت خ قیم
کنیــم، تصریــح کــرد: چــه کســی گفتــه 
کــه بــا ایــن کار مشــکل خــودرو حــل 
خواهــد شــد؟ چــه تضمینــی وجــود دارد کــه 
خودروســازان قیمــت را بــا حاشــیه بــازار یکی 
ــازار  ــیه ب ــای حاش ــاره قیمت ه ــد و دوب کنن
ــه  ــان ب ــزار توم ــر 100 ه ــرود. اگ ــر ن بالات
ــود، ۲00  ــه  ش ــودرو اضاف ــه خ ــت کارخان قیم
ــر  ــازار بالات ــیه ب ــت حاش ــان قیم ــزار توم ه

ــه ای  ــکل ریش ــن مش ــد ای ــذا بای ــی رود. ل م
ــش  ــد افزای ــه تولی ــی ک ــا زمان ــود. ت ــل ش ح
پیــدا نکنــد، ایــن مشــکل حــل نخواهــد شــد.

ایــن نماینــده مجلــس در ادامــه دربــاره رونــد 
ــازان  ــوی خودروس ــودرو از س ــی خ قرعه کش
داخلــی گفــت: قرعه کشــی خــودرو یــک 
ــده  ــر کســی برن ــه ه ــاری اســت ک ــوع لات ن
می شــود یــک پــول اضافــه ای از تفــاوت 
قیمــت کارخانــه تــا بــازار بــه دســت مــی آورد 
کــه در مشــروع بــودن آن هــم شــک و 

ــود دارد. ــبهه وج ش

وی افــزود: مجلــس طــرح واردات و افزایــش 
ــه  ــازار ب ــا زمانــی ب تولیــد را داده اســت کــه ت
ــن  ــم ممک ــد ه ــش تولی ــد، افزای ــادل نرس تع
اســت قیمت هــا را تغییــر ندهــد. خودروســازان 
و  دارنــد  انباشــته  زیــان  کــه  می گوینــد 
ــازار  ــه ب ــودرو را ب ــده، خ ــام ش ــت تم زیرقیم
ــد داشــته  ــد و هــر چــه افزایــش تولی می دهن
ــد.  ــرر می کنن ــزان ض ــان می ــه هم ــند ب باش
یعنــی انگیــزه ای بــرای افزایــش تولیــد ندارنــد 
و می گوینــد قیمــت را بــالا ببریــد و بالاخــره 
ایــن اختــلاف قیمتــی که در بــازار وجــود دارد 
آنهــا را هــم تحریــک می کنــد و می خواهنــد 

ــوند. ــوردار ش ــن ســود برخ از ای
ــادن مجلــس  ــع و مع عضــو کمیســیون صنای
دربــاره وضعیــت اســتیضاح وزیــر صمــت 
ایــن موضــوع در هیــات رئیســه  گفــت: 
مجلــس در دســت بررســی اســت و آنهــا 
بایــد در ایــن مــورد تصمیم گیــری کننــد. 
درجلســه ای کــه در کمیســیون بــا وزیــر 
تصمیم گیــری  خصــوص  ایــن  در  داریــم 
می شــود.علی جــدی در پایــان بــا تاکیــد 
ــد  ــزان تولی ــه می ــی ک ــا زمان ــه ت ــر اینک ب
ــچ  ــود، هی ــس نش ــودرو بالان ــای خ و تقاض
تعیین کننــده  خــودرو  قیمــت  در  چیــزی 
ــه  ــی عمــلا ن ــرد: یعن نیســت، خاطرنشــان ک
مصرف کننــده تعییــن کننــده اســت، نــه 
برنامه ریــزی  قیمــت  آن  روی  می تــوان 
کــرد. زمانــی کــه بــازار رقابتــی شــود و 
تولیــد افزایــش یابــد و متقاضــی خــودرو حــق 
ــوان  ــان می ت ــد، آن زم ــته باش ــاب داش انتخ
ــه  ــون ن ــی اکن ــت ول ــی دانس ــازار را منطق ب
ــه فروشــنده  متقاضــی حــق انتخــاب دارد و ن

قیمت گــذاری. حــق 

افزایش ۲۰ درصدی تولید روغن
دبیر انجمن صنایع روغــن نباتی با بیان 
اینکــه طی 1۲ ماه ســال 1۴00 بیش از 
۲.۲ میلیون تن انواع روغن نباتی در کشور 
تولید و توزیع شــد، گفت: در حال حاضر 
۶۶ هــزار تن روغن خــام وارداتی بخش 
خصوصی در بنادر کشــور رسوب کرده و 

چشم انتظار تخصیص ارز است.
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از روابــط عمومی انجمن صنفی 

صنایع روغن نباتی ایران، امیر هوشــنگ بیرشک در خصوص وضعیت تولید روغن نباتی در 
کشــور اظهار کرد: طی سال گذشته تولید روغن نباتی با افزایش ۲0 درصدی نسبت به سال 

قبلش از حدود یک میلیون و 8۶0 هزار تن به دو میلیون  و ۲30 هزار تن افزایش یافت.
وی خاطرنشان کرد: از این رقم حدود یک میلیون و 3۶0 هزار تن روغن خانوار و 8۶۹ هزار 

تن روغن صنف و صنعت بوده که طی سال گذشته در سراسر کشور تولید و توزیع شد.
دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی در خصوص واردات روغن نباتی گفت: در حال حاضر 
۶۶ هزار تن روغن خام وارداتی بخش خصوصی در بنادر کشــور رسوب کرده و چشم انتظار 

تخصیص ارز است.
بیرشــک تصریح کرد: در صورت تداوم اجرای سیاست های دولت در خصوص تخصیص به 
موقــع ارز ۴۲00 تومانی و اصلاح قیمت روغن نباتــی متاثر از قیمت های جهانی، مالیات بر 
ارزش افزوده و ســایر مولفه های موثر بر تولید و قیمت تمام شــده، می توان نیاز روغن نباتی 

کشور را به نحو مناسبی تامین کرد تا شاهد ثبات و آرامش در بازار روغن نباتی باشیم.

  معافیت مالیاتی ورود هر نوع اسکناس 
خارجی به کشور

بر اســاس ابلاغ رئیس سازمان امور مالیاتی کشور، واردات اسکناس ارزی به کشور از مبادی 
گمرکات اجرایی از مالیات معاف شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، داوود منظور معاون وزیر اقتصاد و رئیس 
سازمان امور مالیاتی، مصوبه نهادهای قانونی ذی ربط مبنی بر معافیت مالیاتی واردات ارز اعم 

از اسکناس یا حواله از مبادی گمرکات اجرایی به کشور را ابلاغ کرد.
با این ابلاغیه، واردکننده ارز به کشــور به هر میزان اسکناسی که وارد کشور کند، در صورت 

اظهار آنها به گمرک، از مالیات معاف خواهد بود.
وزارت اقتصاد مکلف شــده تا ترتیبی اتخاذ کند تا واردات ارز و اســکناس خارجی به کشور 

تسهیل شده و فعالان این حوزه نگرانی بابت مالیات آن نداشته باشند.

  ممنوعیت ترانزیت دارو و پوشاک 
به افغانستان 

گمــرک ایــران فهرســت کالاهایی که 
ترانزیت آنها به افغانستان ار مرز ماهیرود، 

مُجاز یا غیر مُجاز است را اعلام کرد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از مهر، رضا راستی مدیرکل ترانزیت 
گمــرک ایــران در نامه ای بــه مدیرکل 
گمرک خراســان جنوبی لیست کلاهای 
قال ترانزیت به افغانستان از مرز ماهیرود 
در خراســان جنوبی و کالاهای ممنوعه 

ترانزیتی به این کشور را اعلام کرد.
بر این اســاس ترانزیت کالاهایی چون پوشاک، کیف و کفش، سیگار، لوازم آرایشی، ماشین 
آلات راهســازی، ظروف شیشه ای و کریستال، مبلمان، خشــکبار و دارو به همسایه شرقی 

کشورمان از مرز مذکور از لیست کالاهای مجاز به ترانزیت، مستثنی شده است.

  نامه شافعی به وزرای اقتصاد و صمت
ایــران درنامه هایی  بازرگانی  اتاق  رئیس 
جداگانه به وزرای امور اقتصادی و دارایی 
و صنعت، معدن و تجارت، از آنها خواست 
نســبت به درآمدهای این اتاق شــفاف 

سازی کنند.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از ایسنا، در روزهای گذشته خبرهایی 
درباره میــزان درآمدهای اتاق بازرگانی و 
نحوه هزینه کرد این پول ها مطرح شده و 

گمانه زنی هایی درباره اختلاس یا جابجایی غیرشفاف پول ها مطرح شده بود.
هر چند در این حوزه سند و مدرکی منتشر نشده اما رئیس اتاق بازرگانی از دو وزیر اقتصادی 

دولت خواسته تا به این موضوع ورود کنند.
غلامحســین شافعی در نامه خود خطاب به احســان خاندوزی، وزیر اقتصاد، نوشته است: با 
توجه به طرح مباحثی با مقاصد نامشــخص درباره میزان درآمدهای اتاق ایران در سال های 
اخیر مســتدعی است به عنوان گامی جهت شفاف سازی دستور فرمائید سازمان امور مالیاتی 

نسبت به محاسبه و اعلام میزان درآمدهای اتاق در 3 سال اخیر اقدام کند.
رئیــس اتاق ایران همچنین در نامــه خود خطاب به رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، به ارائه توضیحات از ســوی اتاق ایران درباره ماخذ و نحوه محاسبه درآمدهای خود 
همزمان با بررســی لایحه بودجه 1۴01 در مجلس شورای اســلامی و ارسال مستندات به 
کمیسیون تلفیق اشــاره کرده و نوشته است: متأسفانه بار دیگر با مقاصد نامشخص مباحثی 
درباره منابع درآمدی اتاق ایران در فضای رســانه ای منتشــر شده و اتهامات سنگینی تحت 
عنوان اختلاس نیز به آن اضافه شــده است.غلامحســین شافعی از فاطمی امین که ریاست 
شورای عالی نظارت بر اتاق ایران را نیز به عهده دارد، خواسته است به صورت مستقل میزان 
منابع و مصارف درآمدهای اتاق ایران در 3 ســال اخیر را بررسی و نتیجه را به مراجع ذیربط 
اعلام کند.رئیس اتاق بازرگانی ایران در هر دو نامه از وزرای اقتصادی دولت خواسته تا نتایج 
بررســی ها را به منظور شفاف سازی ارائه کنند و اعلام کرده که اتاق بازرگانی مشکلی برای 

انتشار عمومی نتایج این بررسی ها نخواهد داشت.
بر اســاس اطلاعات ارائه شده از ســوی اتاق بازرگانی ایران، این اتاق در سال 13۹۹، ۴۶۹ 
میلیارد تومان درآمد داشته است. این عدد در سال 13۹8، 383 میلیارد تومان، در سال 13۹۷، 

۲۴0 میلیارد تومان و در سال 13۹۶، ۲8۲ میلیارد تومان بوده است.

  پرونده عوارض صادراتی روی میز 
نمایندگان مجلس

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: بخشنامه وزارت صمت مبنی بر وضع یک دفعه ای 
عوارض بر محصولات صادرات محور، در مجلس پیگیری می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، محمد رضا پورابراهیمی با بیان اینکه 
هرگونه تصمیم تاثیرگذار بر حوزه صادرات کشور خارج از ضوابط قانونی توسط مجلس قابل 
پیگیری اســت، گفت: اگر وزارت صمت در تفســیر قانون بودجه مشــکلی دارد می تواند از 
مجلس توضیح بخواهد؛ مبنای مجلس در وضع مالیات برای جلوگیری از خام فروشــی بوده 

چونکه ارزش افزوده نظام اقتصادی ما را به خارج از کشور منتقل نکند.
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس اضافه کرد: اگر بنا به تعیین عوارض هم باشــد وزارت 

صمت باید در بازه زمانی مشخصی و نه یک دفعه ای آن را اعمال می کرد.
پورابراهیمی تاکید کرد: وضع عوارض به غیر از مالیات بر محصولات معدنی صادراتی نیازمند 

بررسی های کارشناسی است و مجلس پیگیر آن خواهد شد.

خبر

رئیس سازمان تنظیم مقررات؛

از ابتدا نباید بسته های ارزان قیمت اینترنت عرضه می شد
قریب به یک هفته است که کاربران اینترنت 
اپراتورهای  از حذف بســته های بلندمــدت 
همراه که برایشــان به صرفه بود، می گویند 
و از این اتفاق ناراضی  هســتند. در این میان 
در ماه هــای گذشــته چندین بار از ســوی 
مسئولان حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات 
به موضوع افزایش قیمت اینترنت اشاره شد. 
حتی عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات گفت که اگرچــه اپراتورها طبق 
قانــون تا پایان ســال 1۴00 افزایش قیمت 
نداشــتند، اما کارگروهی تعیین شده تا مدل 
اقتصادی مطلوب برای ترافیک در کشــور را 
برای سال 1۴01 بررسی کند؛ موضوعی که 
تا حد زیادی حتی بــرای کاربران، به معنای 

افزایش قیمت اینترنت در سال جدید بود.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، یکی از مواردی کــه در روزهای 
گذشــته باعث تعجب و اعتــراض کاربران 
اینترنتی شــده، تغییر در بسته های ارائه شده 
ارائه دهندگان خدمات  اپراتورها و  از ســوی 
اینترنتی است. موضوع افزایش قیمت اگر چه 
از سوی شــرکت پر مخاطبی مانند مخابرات 
تکذیب شده،  اما به  دنبال اعتراض کاربران، 
ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
اعلام کرد که پیرو افزایش تعرفه در بخشی 
از بســته های اینترنت تعدادی از اپراتورهای 
ارتباطی، افزایش قیمت اینترنت را بررســی 
کرده تــا چنانچه خــارج از چارچوب قانونی 
باشد،  آن را اصلاح و خاطیان را جریمه کند.

در این راســتا صادق عباسی شاهکوه، رئیس 
ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
در گفت وگــو با صداوســیما، درباره جزئیات 
افزایش قیمــت برخی بســته های اینترنتی 
به عنوان  گفت: کمیســیون تنظیم مقررات 
مرجع تصویب تعرفــه، هیچ مصوبه جدیدی 
تاکنون نداشته و آخرین مصوبه در خصوص 
تعرفه اینترنــت درباره تلفن همراه مربوط به 
ســال 13۹5 و در خصوص ثابت مربوط به 
سال 13۹0 است و ما هیچ تغییر مصوبه ای از 

آن زمان تاکنون نداشته ایم.
وی گفت: ما در مصوبات تعرفه ای داشتیم که 

اصولش این است که سقف و کف آن رعایت 
شود یعنی اپراتورها حق ندارند بالاتر از سقف 
و پایین تر از کف بفروشــند، بنابراین در میان 
کف و سقف مجازند خدماتشان را ارائه دهند، 
اما در زمان حذف و یا اضافه کردن بسته های 
جدیــد حتماً باید موافقت ما را نیز جلب کنند 
و ما فقط بررســی می کنیم که این تغییرات 
در چارچوب مصوبات اســت یا خیر و باید به 
گونــه ای عمل کنند که بازار رقابت را به هم 

نزنند.
در چند ماه پایانی سال گذشته ما با 

مشکلات کیفیت مواجه بودیم
معــاون وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
ادامه داد: در چند ماه پایانی ســال گذشته ما 
با مشــکلات کیفیت مواجه بودیم و آنچه از 
اپراتورها می خواهیم توسعه و پوشش شبکه 
برای مردم با کیفیت مناسب و ارتقاء فناوری 
است و ما دوست داریم بدون افزایش تعرفه 
این اتفاق بیفتد، اما گاهی اوقات مســئولان 
اپراتورهــا توجیهاتی برای مــا می آورند که 
می بینیم اگر افزایش درآمد نداشــته باشــند 
خواســته های ما را نیز نمی تواننــد در اینده 
محقــق کنند و ما در این شــرایط به صورت 
موافقت  آن هــا  با درخواســت های  حداقلی 

کرده ایم.
عباســی شاهکوه در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه آیا هزینه توســعه شبکه های اپراتورها 
را بایــد مردم بدهند یا ســرمایه گذار؟ گفت: 
اپراتور بخش خصوصی اســت و از درآمدی 
کــه از خدماتش کســب می کند هــم باید 
سرمایه گذاری و هم شبکه موجودش را حفظ 
کند و توســعه دهد و هم خدمات ارائه کند و 
هم سود سهامداران تأمین شود، در غیر این 

صورت سهامداران از بازار خارج می شوند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه مطابق 
مصوبات ســال 13۹5 اگر سقف فروش یک 
ســیم کارت های  برای  اینترنت  گیگابایــت 
دائمــی و اعتباری به ترتیــب ۴0 هزار و ۶0 
هزار تومان اعلام شــده است، آیا مردم توان 
پرداخت این هزینه ها را دارند، گفت: ســقفی 
که در آن تعرفه ها آمده اســت از همان ابتدا 

هم اجرا نشد و اپراتورها خیلی پایین تر از آن 
را گرفته اند، اما در دو سه سال اخیر اپراتورها 
با مشــکلاتی مواجه شــده اند که راهی جز 

افزایش نیست.
اپراتورها برای افزایش قیمت، توجیهاتی 

آوردند که ما پذیرفتیم
عباسی شاهکوه گفت: این توجیهات را برای 
ما آوردند برای اینکه بتوانند کیفیت شــبکه 
را ارتقــا دهند و البته مــا تاکید کرده ایم که 
حداقل افزایش را داشته باشند و از اپراتورها 
خواســته ایم این تغییرات را به مردم توضیح 
دهند. ما توجیهات آن ها را پذیرفته ایم و هنوز 
هم خواســته های دیگری دارند که باید روی 
آن کار کنیــم و امیدواریم نیازی به افزایش 
تعرفه نباشــد، زیرا ضمن اینکــه کیفیت و 
توسعه شــبکه برای ما اولویت نخست است، 
اما باید خدمات ارائه شــده بــرای مردم هم 

به صرفه باشد.
وی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه چرا 
اپراتورهــا با وجود این مشــکلات، در همه 
نبوده اند؟  این ســال ها هیچــگاه زیــان ده 
گفــت: ســال های 13۹۶ و 13۹۷ با اینکه 
سودآوری  می کردند  بزرگی  ســرمایه گذاری 
خوبی هــم داشــتند، اما در دو ســال اخیر 
حاشیه سودشــان بســیار پایین آمده است، 
امــا بــاز ســودآور بوده انــد، امــا از میزان 
سرمایه گذاری شان کم کرده اند تا حداقل سود 
را داشته باشند، چون کسی که سرمایه گذاری 
می کند اگر حداقل سودش از سود بانک کمتر 
باشد، طبیعتاً حاضر نیست سرمایه گذاری کند. 
اگر وضع با شرایط موجود ادامه پیدا کند پس 
از مدتی شــبکه ای نخواهیم داشت و اگر هم 

داشته باشیم، کیفیت نخواهد داشت.
عباســی شــاهکوه افزود: هدف گــذاری ما 
برای ســه ســال آینده در بحث شبکه تلفن 
همراه این اســت که کیفیــت آن حداقل دو 
برابر شــود و ما در 15 درصد مناطق کشور 
پوشش پهن باند سیار نداریم که این هم باید 
تا سه سال آینده تکمیل شود. ما از اپراتورها 
خواســته ایم که حداقل به 10 درصد جمعیت 
کشور در سه سال آینده نسل پنجم اینترنت 

را ارائه دهند و قطعاً باید هزینه هایشان تأمین 
شود و با این درآمدها نمی توان این اهداف را 
محقق کرد و باید حداقل درآمدشان افزایش 

پیدا کند و ما این حداقل را پذیرفته ایم.
وی گفت: در ســال 13۹5 که مصوبه ای در 
این خصوص داشــتیم تاکنون ما شــاهدیم 
که اپراتورها یک بیســتم و یک سی ام سقف 
تعرفه ها را از مــردم می گرفتند و اکنون قرار 
است کمی قیمت ها افزایش پیدا کند و شاید 
حتی یک پانزدهم سقف مصوب هم از مردم 
گرفته نشــود. ما در بســته ها نیازمند مصوبه 
کمیســیون تنظیم مقررات و دولت نیستیم و 
خودمان در سازمان تنظیم مقررات بسته ها را 
ارزیابی می کنیم که به مردم اجحاف نشود و 
در نهایت بســته ها باید به تایید ما برسد و ما 
با هرگونه افزایشی موافقت نمی کنیم و حتماً 

باید تاییدیه ما را بگیرند.
معــاون وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
گفت: جز ســال 1۴00 که قانون بودجه منع 
کرده بود در ســال های قبــل از آن ما هیچ 
منع قانونی برای افزایش تعرفه نداشتیم، اما 
سازمان تنظیم مقررات و وزارت ارتباطات به 
راحتی با این افزایش موافقت نمی کردند، اما 
اکنون به نقطه اجباری رسیدیم که در این حد 
را قبول کردیم و اگر این اتفاق نیفتد شــبکه 
نمی تواند بهبود کیفیت داشته باشد. سقف را 
هم به احتمال زیاد پایین می آوریم تا در آینده 

مطمئن باشیم که خیلی بالاتر نرود.
حذف بسته های ارزان قیمت، گام نخست 

تغییر بسته های اینترنت
عباســی شاهکوه در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکــه اگر قیمت بســته های اینترنتی تغییر 
کرده اســت، چرا اپراتورها به صورت شفاف 
اطلاع رســانی نمی کنند، افزود: ما در سازمان 
بیانیه ای  ارتباطات رادیوئی  تنظیم مقررات و 
دادیم و شــفاف اعلام کردیم، این در حالی 
اســت که مصوبه جدیدی نبوده اســت که 
بخواهیم اطلاع رســانی کنیم،   با وجود این، 

اطلاع رسانی کردیم.
وی گفــت: درباره بســته های اینترنتی، هم 
ارزان قیمت  بســته های  حــذف  بــا  اکنون 

مواجهیم، اما بســته گران قیمتی ارائه نشده 
اســت. البته قبول داریم کــه حذف همین 
بســته های ارزان قیمت هــم هزینه مردم را 
افزایش می دهد. مصوبات کمیســیون تنظیم 
مقررات برای بخش خصوصی اســت و باید 
آزادی عمل به آن ها بدهیم که بتوانند رقابت 
کننــد. برای حذف بســته ها نیز این موضوع 
بایــد به تأیید ما برســد، اما بــرای افزایش 
قیمت بســته ها، مقررات سخت گیرانه ای در 
نظر می گیریم و مــا حداقل افزایش را تأیید 
می کنیم.  بسته هایی هم که حذف شده غالباً 
بســته هایی اســت که زیر کف قیمت ارائه 
می شده است و قانوناً از همان ابتدا هم نباید 

این بسته ها عرضه می شد.
بسته های اینترنت زیر کف قیمت، بازار 

رقابت را به هم می زند
معــاون وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
افزود: اگر اپراتوری بخواهد بالاتر از ســقف 
قیمت گذاری کنــد، بلافاصله می خواهیم به 
زیر قیمت ســقف برگرداند، امــا اگر پایین تر 
از قیمت مصوب کف، بخواهند قیمت گذاری 
کنند، نمی گوییم بالای کف قیمت بروند، اما، 
چون قیمت زیر کف، بــازار رقابت را به هم 
می زند از آن ها می خواهیم، حالا که زیر کف 
قیمت داده اند، سه ســال این قیمت را ادامه 
دهند.عباسی شــاهکوه گفت: در واقع اعمال 
این ســه ســال به نوعی تنبیه اپراتورها بوده 
اســت که هم اکنون زمان این تنبیه به پایان 
رسیده است و ما شاهد بودیم برخی اپراتورها 
بســته های زیر کف را از فهرست بسته های 
خود حذف کردند.  در مســیر بررسی ها یکی 
از اپراتورهای ثابت یک مــورد تأییدیه ما را 
رعایــت نکرد که بلافاصله به قیمت ســابق 
برگرداندیــم و بقیــه تغییــرات در چارچوب 

مصوبه بوده است.  
رئیس ســازمان تنظیم مقــررات و ارتباطات 
رادیویــی درباره زمــان تغییــر تعرفه تلفن 
ثابت هم گفت: این موضــوع، چون مصوبه 
کمیســیون تنظیــم مقررات بــوده، نیازمند 
مصوبه ستاد تنظیم بازار است و هر زمان که 
ستاد تنظیم بازار مصوب کرد، انجام می شود.
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تذکر قاضی القضات درباره معطل ماندن 
پرونده ها

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر »کوتاه 
کردن فرایندهای دادرسی« به معاونت 
راهبردی دستگاه قضا دستور داد که 
در راستای تسهیل و تسریع دسترسی 
مردم به عدالت نسبت به اتخاذ تدابیر 
به  رســیدگی  فرایند  کاهــش  برای 
پرونده های قضایی، اقدامات بیشتری 

در دستور کار قرار دهد.
بــه گــزارش مرکــز رســانه قــوه 
والمسلمین  حجت الاســلام  قضاییه، 
غلامحســین محســنی اژه ای امروز 

)دوشــنبه ۲۹ فروردین( در نشست شــورای عالی قوه قضاییه ضمن تبریک و تهنیت میلاد 
باســعادت امام حســن مجتبی )ع( به بیــان نکاتی در باب زندگی و زمانــه این امام همام و 
مواجهه ایشــان با منافقین، شــیطان صفتان و کوته فکران پرداخت و به در پیش بودن لیالی 
قدر و ارزش و فضیلت این شــب ها اشاره کرد.رئیس دســتگاه قضا به دیدار سه شنبه گذشته 
کارگزاران نظــام با مقام معظم رهبری و بیانات حکیمانــه و کاربردی معظم له در حوزه های 
مختلف اشــاره کرد و به معاونت راهبردی قوه قضاییه دستور داد که آن بخش از توصیه های 
کاربردی اخیر رهبر انقلاب که به نحوی از انحا مرتبط با مسئولان و کارکنان قضایی به ویژه 
در حیطه های اخلاقی است در قالب دستورالعمل تدوین کند.محسنی اژه ای با گرامیداشت روز 
ارتش، به نقش مؤثر این نیرو و به طور کلی همه نیروهای مسلح کشور در ایجاد اقتدار، قدرت 
بازدارندگی، حفظ تمامیت ارضی و اســتقلال کشور با تبعیت از فرماندهی معظم کل قوا اشاره 
کرد و ارتش و نیروهای مســلح کشــور را متشکل از نیروها و عناصری مؤمن و دارای روحیه 
جهادی دانست که در زمان های جنگ و صلح پیوسته در حال خدمت رسانی به مردم هستند.

رئیس قوه قضاییه به بازدید ۴ ســاعت و سی دقیقه ای پنجشــنبه هفته گذشته خود از شعب 
دادگســتری و دادسرای شهرستان اسلامشهر اشــاره کرد و با مفید و مؤثر دانستن این قبیل 
بازدیدها در آسیب شناسی روندها و فرایندها و شناسایی مشکلات و کمبودهای مراکز قضایی، 
دستورهای مشخصی را برای رفع برخی مشکلات و معضلات احصا شده در واحدهای قضایی 
صادر کرد.ضرورت تقویت دادسراها از جهات مختلف اعم از تجهیز نیروی انسانی و امکانات، 
نخســتین دستور رئیس قوه قضاییه در جریان نشست امروز بود؛ رئیس عدلیه در همین زمینه 
با بیان اینکه دادســراها در صف اول مبارزه با جرایم هستند به نقش این واحدهای قضایی در 
رســیدگی و مقابله با جرایم و انجام تحقیقات مرتبط با پرونده های کیفری اشاره کرد و نقش 

دادسراها را در اتقان آرای محاکم و رضایتمندی مردم بسیار حائز اهمیت دانست.
محسنی اژه ای به ضرورت تقویت شعب اجرای احکام نیز تاکید کرد و واحدهای اجرای احکام 
را بخش هایی دانســت که تلاش های مراجع قضایی اعم از دادسرا، دادگاه بدوی و تجدیدنظر 
و دیوان عالی را به ثمر می نشــانند بنابراین نیازمند پشتیبانی و حمایت بیشتر هستند تا در اجرا 

و پیاده سازی عدالت هیچگونه خللی ایجاد نشود.

  7۰ درصد مدارس استثنایی
 با مشارکت خیرین ساخته شده است

رئیس ســازمان آمــوزش و پرورش 
اســتثنایی در دیدار بــا رئیس مجمع 
خیرین مدرسه ســاز که به مناسبت 
»روز ملی تکریم خیرین« برگزار شد، 
از ســاخته شــدن ۷0 درصد مدارس 
اســتثنایی با مشارکت خیرین مدرسه 

ساز خبر داد.
حمید طریفی حسینی رئیس سازمان 
آمــوزش و پــرورش اســتثنایی به 

مناســبت »روز ملی تکریم خیرین« در مجمع خیرین مدرسه ســاز کشــور حضور یافت و از 
زحمات خیرین در حوزه آموزش و پرورش استثنایی تشکر و قدردانی کرد.

وی در این مراســم با تبریک »روز ملی تکریم خیرین« گفت: انقلاب اســلامی بر اســاس 
نهضت های مردمی شــکل گرفت و پس از آن مشــارکت مردمی در زمینه های مختلف مانند 
فعالیت  های خیرین ادامه پیدا کرد و اکنون شاهد حضور خیرین در آموزش و پرورش هستیم.

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور ادامه داد: ساخت مدارس توسط خیرین یک 
اثر تربیتی برای دانش آموزان دارد و وظیفه ما در این زمینه تبیین فعالیت نیک خیرین است تا 
عمل خیرین را برای دانش آموزان الگو قرار دهیم و تاکنون بیش از۷0 درصد مدارس استثنایی 

با مشارکت خیرین ساخته  شده است.
ناصر قفلی رئیس جامعه خیرین مدرسه ســاز کشــور نیز در این دیدار گفــت: جامعه خیرین 
مدرسه ســاز کشور آماده همکاری با ســازمان  آموزش و  پرورش استثنایی در زمینه  ساخت و 
تجهیز مدارس استثنایی است و هم چنین می توان از ظرفیت خیرین خارج از کشور  برای ارائه 

خدمات به دانش آموزان استثنایی بهره برد.

  خطرِ بروز دیابت پس از ابتلا به کرونا
عضو کمیته علمی کرونا با اشــاره به 
نتایج یــک مطالعه در دنیــا مبنی بر 
خطر بروز دیابت پس از ابتلا به کرونا 
و بویژه فرم های شــدید کرونا، گفت: 
به دنبال این مطالعــه به افراد توصیه 
می شود برای پیگیری بروز یا عدم بروز 
دیابت، قندخون خود را بررسی کرده و 
شیوه زندگی خود را اصلاح کنند.دکتر 
علیرضا استقامتی در گفت وگو با ایسنا، 

با اشــاره به نتایج تحقیقات بین المللی در حوزه افزایش شیوع دیابت پس از پاندمی کرونا، گفت: 
هنوز در ایران مطالعات مشــخصی در این زمینه انجام نشده اســت ولی تحقیق مدون دنیا در 
فاز حاد و فاز طولانی نشــان داده اســت که در آن دســته از بیمارانی که در مرحله حاد کرونا 
بودند، شــیوع دیابت بیشتر اســت و در مواردی حتی فرد بدون اینکه سابقه دیابت داشته باشد، 
این بیماری خود را نشــان می دهد. در برخی افراد به دنبال مراجعه به بیمارستان به دلیل کرونا 
مشخص شد میزان قند خون شان در بدو بستری بالا است و خیلی از این افراد نیز پیش تر سابقه 
دیابت نداشــتند.وی درباره علت بروز دیابت به دنبال ابتلا به کرونا، اظهار کرد: گاهی این اتفاق 
به دلیل اســترس ناشی از ابتلا به کرونا است و گاهی نیز به دنبال مصرف کورتون برای درمان 
انواع شدید کرونا ممکن است قندخون موقتا بالا برود. در هر حال به دلایل مختلف در افرادی 
که در مرحله حاد بیماری هســتند ممکن اســت افزایش قندخون را شاهد باشیم که برخی گذرا 
اســت و برخی هم در آینده می تواند تبدیل به دیابت شود.او تاکید کرد: مطالعه ای که حدود سه 
هفته قبل در نشــریه لنست به چاپ رســید از این قرار بود که گروهی 180 هزار نفره از کهنه 
ســربازهای آمریکایی که به کرونا مبتلا شده و بهبود یافته بودند را طی یک سال مورد بررسی 
قرار داده و با گروه کنترل مقایسه کردند و مشخص شد ریسک بروز دیابت در این کهنه سربازها 
۴0 درصد نسبت به گروه کنترل افزایش یافته است. همچنین میزان بروز دیابت به ازای هر هزار 
نفر در طی یکسال، 13 مورد افزایش یافته است. نکته قابل توجه این بود که هر چه شدت کرونا 
افزایش می یافت، شــدت بروز دیابت هم افزایش می یافت؛ البته نکته مهم این بود که حتی در 
افرادی که بیماری خفیف کرونا را تجربه کرده بودند هم به ازای هر هزار نفر حدود هشــت نفر 
بروز دیابت افزایش یافته اســت.این فوق تخصص غدد درون ریز با اشاره به اینکه این اطلاعات 
از یک مرکز است،  اظهار کرد: لازم است مطالعاتی دیگر در این رابطه در کل دنیا از جمله کشور 
ما انجام شود. لازم است که کارهای تحقیقاتی در این زمینه در ایران هم انجام شود اما طراحی 
نوع مطالعه و شــرایط حمایت وزارت بهداشت از آن اهمیت دارد. انجام مطالعه نیاز به اطلاعات 
مدون قبلی هم دارد که توانایی مقایسه آمار فعلی و گذشته را داشته باشیم و شاید در این زمینه 

مشکلی با ثبت اطلاعات وجود داشته باشد.

خبر

قتل های ناموسی و قانون
قتل های ناموسی موضوعی ناشناخته و جدید 
نیســت. پس از اتفاق افتادن چنــد باره این 
موضوع در ماه ها و ســال های اخیر، بخشــی 
از مطالبه ها برای ریشه کن شدن این جنایات 
سمت و ســوی قانونی گرفته است؛ در همین 
راستا با دو تن از وکلای پایه یک دادگستری 
گفت وگو کردیم و ارتباط این قتل ها با قوانین 
کشــور و نگاه قانون به ایــن قتل ها را جویا 

شدیم.
مرضیــه محبی، وکیل پایه یک دادگســتری 
در گفت وگــو با ایســنا در خصوص قتل های 
ناموســی و قوانین مرتبط با آن، عنوان کرد: 
پدیده شومی که تحت عنوان قتل ناموسی با 
آن مواجهیم، در قوانین ما اساســا جرم انگاری 
نشــده و به عبارتی اگر مردی سر زنش را با 
توهم خیانت ببرد، آنچه متوجه اوست، قصاص 
اســت. این قصاص در صورتی اجرا می شود 
کــه اولیاء دم بر آن اصــرار بورزند و نیمی از 
دیه مرد مســلمان را نیــز بپردازند. همچنین 
بر اســاس ماده ۶1۲ قانون مجازات اسلامی، 
محاکــم می توانند، مرتکب را از جهت اخلال 
در نظم اجتماعی به ســه تا 10 ســال حبس 

محکوم کنند.
وی اضافــه کــرد: ما قانونی بــرای مجازات 
مرتکبین خشونت مبتنی بر جنسیت نداریم و 
لایحه تامین امنیت زنان که ســال های سال 
در دولت هایی با افکار نســبتا متفاوت نسبت 
به زنان و در دســتگاه قضا، تغییر شکل یافته 
و صیقل خورده و اســتحاله شده، همان جسم 

نیمه جانش هم در مجلس فعلی به فراموشــی 
سپرده شده است.

این وکیل پایه یک دادگستری تصریح کرد: ما 
خانه امن و مقررات پیشگیرانه برای خشونت 
مبتنــی بر جنســیت، برای حمایــت از زنان 
بزه دیده و برای پیشگیری از بزه دیدگی دوباره 
آنها نداریم. ما آیین دادرسی ویژه، نهاد تحقیق 
خــاص و... برای آنکه زنان بیش از این، آماج 

خشونت قرار نگیرند، نداریم.
محبــی در خصوص ماده ۶30 قانون مجازات 
اســلامی گفت: این ماده از نخســتین پگاه 
قانون گذاری در ایران تا کنون، به مردان اجازه 
می دهد، چنانچه همسر خود را با مردی دیگر 
در یک بستر دیدند، او را بکشند. هرچند اعمال 
این ماده شرایط ویژه و کمیابی دارد، اما وجود 
آن به منزله ســپردن حــق حیات یک زن به 
شوهرش و تقویت نوعی شــناخت، ادراک و 
فرهنگ اســت که در آن، گویــا نظم مردانه، 
رخصت کشــتن زنــان را داده و حق داوری، 
قضاوت، صدور و اجرای یک حکم قتل را در 

دست مردان نهاده است.
وی ادامه داد: این ماده قانونی که از حدود صد 
 سال پیش تاکنون، باوجود تحولات چشمگیر 
قضا، همچنان حاکمیت دارد، در واقع توافقی 
اســت مردانه در نظام مردسالار برای اعمال 
برتری جنسیتی و تاکیدی است بر تبعیض بین 
زنان ومردان؛ چرا کــه تیغ برنده قانون را که 
باید در کف نظام قضایی باشــد و بکارگیری 
آن در فرآینــدی طولانی و تعین یافته صورت 

پذیرد، در دست مردی نهاده شده که با ازدواج 
بر پیکره زن و بر هســتی او تفوق یافته است. 
مردی که ممکن است خشم، بیماری، مصرف 
مواد مخدر و... مانع از دیدن درســت واقعه و 

اقدام متناسب او شود.
این وکیــل پایه یک دادگســتری بیان کرد: 
چنین مقرراتی ذهن هــا، زبان ها و نگرش ها 
را نیــز، آنچنان ســامان می دهــد که گویی 
زنان، شــیء قابل تملکی هستند که مالکش 
می تواند آن را معدوم کند. این قانون محصول 
نظــم فکری  حاکم بر جامعه در ســال 130۴ 
بوده؛ زمانی که دادســرا، دادگاه و تشکیلات 
عریض وطویل کشف جرم و اجرای حکم و... 
وجود نداشته اســت و با الزامات امروز جامعه 
هیچ تناســبی ندارد و دیدگاه های زن ستیز را 

برای خشونت ورزی توجیه می کند.
محبی افــزود: به نظــر من قانــون هرچند 
دســت در کار اصلاح فرهنگ هــم دارد اما 
مادامی که گفتمان تبعیض جنســیتی حاکم 
اســت، ســاختارهای اجتماعی، خشــونت بر 
زنان را بازتولید می کننــد. زنی که در جامعه 
بر فرودســتی او تاکید می شود، به راحتی آماج 

خشونت قرار می گیرد.
عباس شیخ الاسلامی، یکی دیگر از وکلای 
پایه یک دادگســتری نیز در گفت وگو با ایسنا 
در خصــوص قتل هــای ناموســی و قوانین 
مرتبط به آن، عنوان کرد: در قانون، قتل های 
ناموسی، قتل خاصی محسوب نمی شود و این 
است.  و جرم شناختی  جامعه شــناختی  عنوان 

در قانــون قتل عمد را داریم که در خانواده یا 
بیرون آن اتفاق می افتد اما استثنائی داریم که 
اگر پدری، فرزند خود را به قتل برســاند؛ چه 
ناموســی و چه غیر ناموسی، قصاص نخواهد 
شــد. ماده ۶30 قانون مجازات اســلامی نیز 

دیگر استثنایی است که وجود دارد.
وی افزود: تب بیخــودی در جامعه راه افتاده 
اســت که فکر می کنند اگــر قانونی تصویب 
شود مشــکل حل خواهد شد؛ فرضا قتلی که 
در اهواز رخ داد اگر قانون شدیدتر بود آن پسر 
قتــل را انجام نمی داد؟ فکــر می کنم در این 
خصوص مشــکل ما خلاء های قانونی نیست 
و این مشــکلات مربوط به مسائل فرهنگی 
است. به نظر من برای فردی که همسر خود 
را آن طور فجیعانه کشــت که کاری غیرقابل 

توجیه بود، حد مجازات مهم نبود.
شــیخ الاســلامی ادامه داد: حکم قتل عمد 
قصاص اســت و اگر اولیای دم گذشت کنند؛ 
می تــوان حکم حبس تا 10 ســال را داد؛ اگر 
فرضا این 10 ســال را به ۲0 سال تغییر دهیم 
نباید امید داشــته باشیم که مشکل قتل های 
ناموسی تمام شود؛ این کار تاثیر دارد اما تاثیر 
زیادی در قتل های ناموسی ندارد. نباید طوری 
روی اصلاح قوانین و مجازات سرمایه گذاری 
کنیــم که فکر کنیم تنها بــا این کار موضوع 

قتل های ناموسی حل می شود.
این وکیل دادگســتری در پایــان اظهار کرد: 
وجــود ماده هــای ۶30 و 301 بــه نظر من 
تاثیری در وقوع این قتل ها نداشته است؛ اگر 

از قاتلین ســوال کنید که آیا این ماده ها را بلد 
بوده و خوانــده بودند، می بینید که نه. از ماده 
۶30 به دلیل لزوم مشاهده عمل زنا با چشم، 
هیچ وقت استفاده نشده است اما مخالف این 
ماده و معتقد هستم که قانون نباید مجوز قتل 
دهد مگر در دفاع مشــروع که منطقی است. 
ماده 301 نیز با فرهنگ سازی های ایجاد شده 
منتفی است زیرا همه می دانیم که این اعتقاد، 
اعتقاد غلطی است و عقل و شرع اجازه کشتن 

زن را نمی دهد.
پی نوشت:

ماده ۶1۲: هر کس مرتکب قتل عمد شــود و 
شاکی نداشته یا شاکی داشته ولی از قصاص 
گذشت کرده باشد و یا بهر علت قصاص نشود 
درصورتی که اقدام وی موجب اخلال در نظم 
و صیانت و امنیت جامعه یا بیم تجری مرتکب 
یا دیگران گردد دادگاه مرتکب را به حبس از 

سه تا 10 سال  محکوم می نماید.
ماده ۶30: هرگاه مردی همسر خود را در حال 
زنا با مرد اجنبی مشاهده کند و علم به تمکین 
زن داشته باشــد می تواند در همان حال آنان 
را به قتل برســاند و در صورتی که زن مکره 
باشد فقط مرد را می تواند به قتل برساند. حکم 
ضرب و جرح در این مورد نیز مانند قتل است.

ماده 301: قصاص در صورتی ثابت می شــود 
که مرتکب، پدر یا از اجداد پدری مجنیٌ علیه 
)کسی که جرمی به ضرر او واقع شده( نباشد 
و مجنیٌ علیــه، عاقل و در دیــن با مرتکب 

مساوی باشد.

۱۳ استان از سه شنبه درگیر گرد و غبار

ورود داروی جدید هموفیلی ها به فهرست دارویی کشور

نماینده مجلس: آئین نامه رتبه بندی فرهنگیان مجددا بررسی شود
سازمان هواشناسی کشور با صدور هشدار زرد از شکل گیری 
توده گرد و خاک در کشــورهای همســایه غربی و انتقال 
این ذرات به داخل کشور خبر داد.به گزارش ایسنا سازمان 
هواشناســی با صدور هشــدار زرد از شــکل گیری توده 
گردوخاک در کشــورهای همسایه غربی و انتقال ذرات به 
کشور از اواخر وقت سه شنبه) 30 فروردین ماه( تا چهارشنبه) 
31 فروردیــن ماه(  با مخاطراتی نظیر کاهش کیفیت هوا و 
کاهش شــعاع دید خبر داد.منطقه اثر این ســامانه در روز 
سه شنبه استان های آذربایجان غربی، کردستان، کرمانشاه، 
ایلام، آذربایجان شــرقی، اردبیل و زنجان و در چهارشنبه 
اســتان های آذربایجان شــرقی، اردبیل، آذربایجان غربی، 
کردستان، کرمانشاه، ایلام، لرستان، همدان، زنجان، البرز، 
مرکزی، قم و خوزستان خواهد بود.اثر این مخاطره کاهش 
شــعاع دید، کاهش کیفیت هوا، اختلال در تردد و احتمال 
اختلال در پروازها است.توصیه سازمان هواشناسی در این 

شــرایط اجتناب از قرار گرفتن در فضای باز به ویژه برای 
افراد آســیب پذیر، پرهیز از حرکات فیزیکی در فضای باز، 
اتخاذ تمهیدات لازم در خصوص پیشــگیری از خســارات 
احتمالی به تاسیســات حســاس به گردوخاک و احتیاط در 

سفرهای بین شهری است.

رئیس مرکز مدیریــت پیوند و درمــان بیماری های وزارت 
بهداشــت ضمن تشــریح وضعیت ارائه خدمــت به بیماران 
هموفیلی، شــرایط شــیوع این بیماری در کشور و وضعیت 
تامین داروهــای این بیماران، گفت: ســالانه برای خدمات 
مربوط به بیماران هموفیلی در بسته خدمتی وزارت بهداشت، 
۲0 میلیــارد تومان اعتبار در وزارت بهداشــت در نظر گرفته 

می شود.
دکتر امیرحسام علیرضایی در گفت وگو با ایسنا، ضمن تبریک 
روز جهانی هموفیلی و آرزوی ســلامتی برای بیماران درباره 
وضعیت بیماران هموفیلی در کشور، گفت: در سامانه معاونت 
درمان وزارت بهداشــت، حــدود 13 هزار بیمــار هموفیلی 
ثبت شــده داریم که تعدادی از ایــن بیماران به انواع خفیف 
هموفیلــی مبتلا هســتند که دارو دریافــت نمی کنند، اما از 
آنجایی کــه اگر دچار تصادف یــا در جراحی بزرگ، ممکن 
است نیاز به فاکتورهای انعقادی داشته باشند، در سامانه ثبت 
شده اند. بر این اساس بیماران هموفیلی که در سامانه ما ثبت 
شــده، فعال هستند و خدمت مستمر دریافت می کنند، حدود 

11 هزار و 500 بیمار هستند.
وی با بیــان اینکه تمام اختــلالات خونریزی دهنده ارثی و 
اکتســابی را ثبت کرده ایم، گفت: در حــال حاضر حدود 13 
نــوع اختلال انعقــادی داریم که همه آن هــا تحت عنوان 
هموفیلی خدمات دریافت می کنند. بزرگ ترین گروه بیماران 
هموفیلی، فاکتور هشــتی ها هستند که حدود 5000 نفرند و 
طی ســال های اخیر از نظر تامین و دسترســی به دارو نیاز 

 B خاصی نداشــته اند. همچنین حدود 1۲00 بیمار هموفیلی
داریم که فاکتور ۹ مورد نیازشان است.

دوسوم ابتلا به هموفیلی قابل پیشگیری است
رئیس مرکز مدیریــت پیوند و درمــان بیماری های وزارت 
بهداشــت ادامه داد: وقتی در بــدن خونریزی اتفاق می افتد، 

یکســری مکانیزم ها در بدن فعال می شــوند تا خونریزی را 
متوقف کننــد. یکی از این مکانیزم هــا عملکرد فاکتورهای 
انعقادی اســت که کمــک می کنند پلاکت ها بــه یکدیگر 
بچســبند و محل خونریزی بسته شود. حال بدن هر یک از 
این فاکتورهای انعقادی را که نداشــته باشد، می تواند باعث 

شــود که خونریزی متوقف نشــود و حتی در موارد شــدید 
خونریزی های خودبه خــودی اتفاق بیفتد. باید توجه کرد که 
اختلالات انعقادی انواع مختلف دارند، برخی از آن ها وابسته 
به جنس هســتند و از طریق والدین بیمــار یا ناقل می تواند 
به دخترها منتقل شــود و یا پســران را بیمار کند. به عنوان 
مثــال در اختلال فاکتور هشــت و ۹ که وابســته به جنس 
هســتند، بیماران ما عمدتا مردان هســتند و در موارد بسیار 
خاص ممکن اســت که یک بیمار خانم علائم بالینی بدهد. 
این اختلال از طریق مادر ناقل به دختران و پســران منتقل 
می شــود، اما پسران هســتند که بیماری را نشان می دهند. 
برخی از اختــلالات خونریزی دهنده نیز وابســته به جنس 
نیستند و هم در مردان و هم در زنان ایجاد بیماری می کنند.

وی گفت: در عین حال باید توجه کرد که هموفیلی اکتسابی 
هــم می توانــد ایجاد شــود، دراثر یک بیمــاری که عمدتا 
بیماری های خود ایمنی هستند، یک آنتی بادی بر علیه یکی 
از فاکتورهای انعقادی تولید می شود و فرد علایم هموفیلی را 
نشان خواهد داد. باید توجه کرد که یک  سوم موارد هموفیلی 
ناشــی از موتاسیون ها و جهش های جدید هستند. به طوری 
که در خانواده ســابقه ای از هموفیلی نمی بینید، اما در زمان  
تشکیل جنین جهشــی اتفاق می افتد و  کودک به هموفیلی 
مبتلا می شــوند. بنابراین یک ســوم مــوارد هموفیلی قابل 
پیشگیری نیســتند، اما در دو سوم موارد که بر اساس سابقه 
خانوادگی است می توان از طریق آزمایشات قبل از ازدواج  و 

بارداری  از هموفیلی پیشگیری کرد. 

نماینده بروجرد در مجلس شــورای اسلامی بر لزوم بررسی 
مجدد آئین نامه رتبه بندی فرهنگیان تاکید کرد.

به گزارش ایسنا، عباس گودرزی در جلسه علنی روزگذشته 
)دوشــنبه( مجلس در تذکری با گرامیداشــت روز ارتش، 
گفت: حمله ددمنشــانه رژیم غاصب صهیونیســتی به بیت 
المقدس قبله گاه اول مسلمانان و تعرض به صاحبان اصلی 
این ســرزمین را محکوم می کنم. این حمله نشان می دهد 

همچنان فلسطین زنده است.
وی در تذکر بــه وزیر آموزش و پرورش بر لزوم بررســی 

مجدد آئین نامه رتبه بندی فرهنگیان تاکید کرد.
رتبه بندی معلمان یکی از طرح هایی است که معلمان سال 
در انتظار اجرای آن بودند. رتبه بندی معلمان ســرانجام در 
ســال 1۴00 در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید و 
به صورت قانون درآمد. رتبه بندی معلمان ضمن ارج نهادن 
به جایگاه و تلاش معلمــان موجب افزایش حقوق آنها نیز 

می شود. آیین نامه رتبه بندی معلمان نیز تدوین شده و باید 
در هیات دولت تصویب شــود. رتبه بندی معلمان از ابتدای 
مهر مــاه 1۴00 در نظر گرفته شــده و از این تاریخ برای 

معلمان محاسبه خواهد شد.
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»برادران لیلا« بعد از جشنواره کن ۲۰۲۲ 
اکران می شود 

سعید روســتایی از برنامه ریزی برای اکران 
فیلم »بــرادران لیــلا« بلافاصلــه بعد از 

جشنواره کن خبر داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقــل از هنر انلایــن، همزمان بــا انجام 
آخرین مراحل آماده ســازی فیلم »برادران 
لیلا« برای حضور در جشــنواره کن، سعید 
روســتایی از برنامه ریزی ســازندگان برای 
اکران این فیلم بلافاصله بعد از جشــنواره 

کن خبر داد.این کارگردان در صفحه مجازی خود نوشت: »در تلاش هستیم بتوانیم بلافاصله 
بعد از جشنوا ره  کن فیلم را اکران کنیم تا لذت تماشای فیلم در کنار شما را هرچه زودتر دوباره 
تجربه کنیم«با توجه به زمان برگزاری جشنواره کن پیش بینی می شود در صورت مهیا شدن 
شــرایط، فیلم سعید روستایی در اکران تابستان امسال رونمایی شود تا یکی از مدعیان گیشه 
امســال باشد.در این فیلم سینمایی ترانه علیدوستی، فرهاد اصلانی، نوید محمدزاده و پیمان 

معادی با همراهی سعید پورصمیمی ایفای نقش می کنند.

  جایزه آلمانی ها به فیلم کوتاه ایرانی رسید
فیلم کوتاه »ارتودنســی« موفق به کسب 
تقدیر ویژه از بخش فیلم کوتاه جشــنواره 

درسدن آلمان شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقــل از مهر، فیلم کوتاه »ارتودنســی« به 
کارگردانــی محمدرضا میقانــی موفق به 
کســب تقدیر ویــژه از بخــش فیلم کوتاه 

جشنواره درسدن آلمان شد.
جشــنواره درســدن آلمان از تاریــخ 5 تا 

10 آوریــل برابر با 1۶ تا ۲1 فروردین برگزار شد.جشــنواره فیلم درســدن یکی از بهترین 
جشنواره های اروپا به شمار می آید که به فیلم کوتاه در هر فرمتی تمرکز دارد. این جشنواره از 
آغاز به کار خود در سال 1۹8۹، با جوایزی به ارزش تقریباً ۶۲ هزار یورو، به یکی از مهمترین 
جشــنواره های در نوع خود در سراسر آلمان تبدیل شده است. بخش های مسابقه فیلم ملی و 
فیلم بین المللی، بخش های اصلی برنامه این جشــنواره به شمار می آید.در فیلم 1۴ دقیقه ای 
»ارتودنسی« مریم حسینی، یاس فرخنده، آرزو عالی و مهدی صدر به ایفای نقش پرداخته اند.

  ۲ سینماگر ایرانی برگزیده 
»ویزیون دو ریل« شدند

جشنواره بین المللی مستند ویزیون دو ریل 
برندگان  با معرفی  )چشم اندازهای واقعیت( 

سال ۲0۲۲ به کار خود پایان داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایسنا، پنجاه و سومین جشنواره بین المللی 
مستند »ویزیون دو ریل« از تاریخ از 18 تا 
۲8 فروردین در شــهر نیون سوئیس برگزار 
شــد و در نهایت فیلم »مثل یک جزیره« 
ســاخته »تیزان بوشی« جایزه بزرگ هیات 

داورن بخش مســابقه بین الملل مســتندهای بلند )جایزه نقدی ۲0 هــزار فرانک( را به خود 
اختصاص داد و مســتند »Bitterbrush« به کارگردانــی امیلی مهدویان به عنوان محصول 
آمریکا نیز برنده جایزه ویژه هیات داوران به همراه، جایزه نقدی 10 هزار فرانک سوئیس شد. 
همچنین مستند »زندگی کاغذی من« ساخته ویدا دنا و محصول مشترک بلژیک، فرانسه و 
ایران هم که در بخش مســابقه بین الملل مستندهای بلند حضور داشت، جایزه بهترین ویژه 
بین ادیان )جایزه ای که به بهترین فیلمی تعلق می گیرد که پرسش های مهمی درباره زندگی 

و جهت گیری انسان مطرح می کند( را گرفت.
جایزه بهترین فیلم از نگاه مخاطبان جشنواره »ویزیون دو ریل« هم به مستند »آتش عشق« 

به کارگردانی »سارا دوزا« محصول مشترک آمریکا و کانادا اختصاص یافت. 
جشنواره بین المللی »ویزیون و ریل« )چشم  اندازهای واقعیت( یکی از مهم ترین جشنواره ها 

در عرصه سینمای مستند در جهان محسوب می شود.

  کتاب ایرانی در میان منتخبان جایزه 
»تیفلو و تکتوس« ۲۰۲۲

در پانزدهمین دوره جایزه »تیفلو و تکتوس«، کتاب »آشــنایی با قطعه گمشــده« اثر سودا 
آزادی از ایران منتخب داور کشــور فرانسه شــد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، پانزدهمین دوره این جایزه از 31 مارس تا ۲ آوریل ۲0۲۲ به میزبانی بنیاد رابرت 
هولمن در شهر پادووای ایتالیا برگزار شد.بنا بر اعلام شورای کتاب کودک، در این دوره بیش 
از ۶0 اثر از کشــورهای مختلف جهان به رقابت پرداختند که سرانجام جایزه اول و دوم این 
رقابت ها به دو اثر از کشــور انگلســتان و جایزه سوم به طور مشترک به دو اثر از کشورهای 
لهســتان و آلمان رســید.در این دوره هیات داوران )از کشــورهای فرانسه، انگلستان، هلند، 
بلژیک، لهستان، ایتالیا و جمهوری چک( نیز کتاب های منتخب خود را اعلام کردند که کتاب 

»آشنایی با قطعه گمشده« اثر سودا آزادی از ایران منتخب داور کشور فرانسه شد.
شــورای کتاب کودک نماینده موسسه تکتوس در ایران است و هر دو سال یک بار به منظور 
ترویج خواندن در میان نابینایان و کم بینایان و نیز گســترش هنر ساخت کتاب های حسی 
لمسی، از افراد حقیقی و حقوقی دعوت می کند تا دو نسخه از آثار حسی لمسی خود را برای 
داوری جایزه »تکتوس و تیفلو« به دبیرخانه شــورا ارســال کنند. آثار رسیده در صورت دارا 
بودن معیارهای لازم در جلسه داوری کمیته جوایز کتاب برای کودکان با نیازهای ویژه مورد 
بررســی و داوری ملی قرار می گیرد و سپس آثار برگزیده برای داوری بین المللی به موسسه 
https://www. تکتوس ارسال می شوند.مراســم پایانی و اهدای جوایز این رقابت در لینک

youtube.com/watch?v=H۹nRzrLccCM  قابل مشاهده است.

  معروف ترین آهنگساز اوکراین کشور را 
ترک کرد

والنتین سیلوســتروف، معروف ترین آهنگســاز زنده اوکراین، برای فرار از جنگ با روسیه، به 
آلمان پناهنده شــد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از روزنامه نیویورک تایمز، 
همزمان با آن که جنگ اوکراین و روسیه وارد دومین ماه خود می شود، والنتین سیلوستروف، 
آهنگساز مشــهور اوکراینی، همچون میلیون ها تن از هموطنانش تن به پناهندگی و آوارگی 

داد.
کنستانتین ســیگو، از دوستان این آهنگســاز، می گوید: بمباران های پوتین مردم، خانه ها و 
موســیقی را ویران کرده است اما سیلوستروف با حس شنوایی باورنکردنی خود دریافته است 

که چطور می توان به موسیقی حیاتی دوباره بخشید.
سیلوســتروف که ســال 1۹3۷ در کی یف متولد شــد، در دهه 1۹۶0 با آهنگ های پیشروی 
خود که عرف های زیبایی شناختی جماهیر شوروی را به چالش می کشید، به شهرت رسید. 

وی در مصاحبه اخیرش گفته بود، جنگ حاضر ادامه میدان اســت. با این تفاوت که انقلاب 
میدان محدود به کی یف بود و حالا کل اوکراین به میدان تبدیل شده است.

این آهنگســاز اوکراینــی از روزی که وارد برلین شــده به صراحت دربــاره جنگ اوکراین 
اظهارنظر نکرده اســت اما در قطعات کوتاه پیانو که پس از رسیدن به آلمان نوشته می توان 

ردپای جنگ را به وضوح دید. 

خبر

۵ هزار نویسنده، روزنامه نگار و هنرمند به تأمین اجتماعی معرفی شدند
مدیر عامل صندوق اعتباری از معرفی بیش 
از ۴ هــزار و ۶00 نفــر از اصحاب فرهنگ، 
هنر و رسانه در سال 1۴00 به سازمان تأمین 

اجتماعی خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز«و به نقل از 
هنرآنلاین، سیدمجید پوراحمدی مدیر عامل 
صندوق اعتباری هنر ضمــن اعلام معرفی 
بیش از ۴ هزار و ۶00 نفر از اصحاب فرهنگ، 
هنر و رسانه در سال 1۴00 به سازمان تأمین 
اجتماعی، گفت: در حال حاضر قریب به ۴۴ 
هزار نفر از فعالان فرهنگی و هنری کشــور 
از خدمــات بیمه تأمیــن اجتماعی صندوق 

اعتباری هنر برخوردار هستند.
وی افزود: برابر بررســی های انجام شــده، 
ارائه خدمات بیمه تأمیــن اجتماعی یکی از 
مؤثرترین خدمــات دولت به جامعه فرهنگ 
و هنر و رســانه کشور بوده است. خدمتی که 
در ارتباط مســتقیم با بهداشت روانی جامعه 
ارتبــاط دارد. بیــش از ۶0 درصد حق بیمه 
ســالانه اعضا )معادل 1۲0 میلیارد تومان در 
سال 1۴00( از سوی صندوق و به نمایندگی 

از دولت پرداخت می شود.
مشــاور وزیــر فرهنــگ در ادامــه گفت: 

با پرداخت حق سرانه  بیمه شدگان می توانند 
درمان به تعداد افــراد تحت تکفل از تمامی 
امکانــات مراکــز درمانی ســازمان تأمین 
اجتماعی در سراســر کشــور و نیز امکانات 
مراکز تشــخیصی، درمانی و دارویی طرف 

قرار داد این سازمان استفاده کنند.
پوراحمدی با اشاره به افزایش نرخ حق بیمه 
ماهیانه تأمین اجتماعی و ســرانه درمان در 
ســال جاری گفت: این افزایش مبلغ هرساله 
از ســوی ســازمان تأمیــن اجتماعی اعلام 
می شود و صندوق در محاسبه و افزایش نرخ 
حق بیمه هیچ گونــه دخالتی ندارد. با توجه 
به افزایش مزد مبنا و بــه تبع آن حق بیمه 
صاحبان و حرف مشاغل آزاد در سال جاری، 
مبلغ پرداختی حق بیمه ســهم اعضا و حق 
بیمه پرداختی از ســوی صندوق نیز افزایش 
یافته اســت. بطــوری که ســهم پرداختی 
صنــدوق برای هر بیمه شــده از مبلغ ۲۷0 
هزار تومان به ۴۲5 هزار تومان افزایش یافته 
اســت و رقم قابل توجهی از بودجه دریافتی 
صندوق به یارانه بیمه تأمین اجتماعی اعضا 

اختصاص یافته است.
مدیرعامــل صنــدوق اعتبــاری هنر گفت: 

اعضای صنــدوق اعتبــاری از کمک ویژه 
صندوق معادل 10 درصد از نرخ های 18، 1۴ 
و 1۲ درصد ویژه صاحبان حرف و مشــاغل 
آزاد در هرســال، بابت حق بیمه ماهانه خود 
برخوردار می شــوند و بیمه شــده بر اساس 
طرح انتخابــی ۲ یا ۴ یا 8 درصد را پرداخت 
می نماید. بر این اساس در سال 1۴01 مبلغ 
ماهیانه حق بیمه تأمین اجتماعی )سهم فرد( 
در نرخ 1۲ درصد، 8۶ هزار و 381 تومان، 1۴ 
درصــد 1۷۲ هزار و ۷۶3 تومان و 18 درصد 
3۴5 هزار و 5۲۶ تومان از ســوی ســازمان 
تأمین اجتماعی بدون در نظر گرفتن ســرانه 

درمان تعیین شده است.
رئیــس هیئت مدیره صنــدوق اعتباری هنر 
کاهش مــدت زمان معرفــی اعضای واجد 
شرایط به ســازمان تأمین اجتماعی از 3 ماه 
به یک ماه را از برنامه های صندوق در سال 
جاری عنوان کرد و افزود: با توجه به اهمیت 
مقوله بیمه برای اعضای تحت پوشــش، در 
تلاش هســتیم طی هماهنگی با ســازمان 
تأمین اجتماعی بــا تجدید نظر و بازبینی در 
زمانبندی معرفی افراد از زمان درخواســت، 
این فرایند از ۹0 روز به 30 روز کاری تقلیل 

یابد.
پوراحمدی شرط برخورداری از مزایای بیمه 
تأمیــن اجتماعی هنرمنــدان را عضویت در 
صندوق اعتباری هنر بیمه بیان کرد و گفت: 
برابر ضوابط ســازمان تأمین اجتماعی، سن 
متقاضی باید حداقل 18 و حداکثر 50 ســال 

باشــد. در صورتی که سن متقاضی بیش از 
50 سال باشد به ازای هر سال مازاد حداکثر 
سن، دارا بودن 1 ســال سابقه بیمه پردازی 
متقاضیانی که  اســت. همچنیــن  ضروری 
حداقل ده سال ســابقه پرداخت حق بیمه را 

دارند از اعمال شرط سنی معاف می شوند.

در گفتگوی صبح امروز با کارگردان و بازیگران سریال مطرح شد

»جناب عالی« به دنبال ایجاد تفکر و تلنگر است
»جنــاب عالــی« عادل 
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تبریــزی یــک طنز 
و  موفــق  نســبتا 
قلمــداد  دلچســب 
فضای  در  که  می شود 
گام  انتقاد  بــا  اجتماعی 
مجموعه  این  برمی دارد. 
که در ابتــدا قرار بود در 
یا  و  3 صداوسیما  شبکه 
شبکه نسیم به روی آنتن 
بــرود، پــس از آنکه در 
جلب نظر موافق عموم مســئولان مربوطه 
ســازمان مذکور ناتوان مانــد، از ابتدی ماه 
رمضان پخش خــود را در در تلوبیون آغاز 
کرد و  بازتاب های جالبی در فضای مجازی 

نیز داشت.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« عادل 
تبریزی که پیش از این اولین فیلم سینمایی 
خود با عنوان »گیج  گاه« را کارگردانی کرده 
بود، اکنون نخستین تجربه ساخت و پخش 
سریال را پشت ســر می گذارد. تبریزی در 
این مجموعه در کنار بازیگران و چهره های 
آشنا، از چهره های جدید هم استفاده کرده 
و نکتــه مهم تر این اســت که به ســراغ 
منوچهر آذری که سال هاست مقابل دوربین 
نبوده است، رفته تا او در این سریال حضور 

متفاوتی داشته باشد.
نمونه موفقی از کمدی موقعیت

در این میان با نــگاه و برآوردی از مطالبی 
که در سایت ها و خبرگزاری ها و شبکه های 
اجتماعی منتشــر می شــود، کارشناسان و 
منتقدین حوزه فیلم و سریال »جناب عالی« 
را نمونه خــوب و موفقی از کمدی موقعیت 
می دانند. هرچند با تنوع تعاریف شاید نتوان 
کمدی موقعیت را به درســتی معرفی کرد 
اما ایــن ژانر، به خلــق موقعیت های طنز 
در لحظــه های آنی می پــردازد و به نوعی 
می توان آن را به شــوخی های کلامی در 
موقعیت هــای رایج زندگــی معمولی نیز 

تعمیم داد.
با این توضیحات با اینکه هنوز تنها نیمی 
از این مجموعه 13 قسمتی نمایش داده 
شده اســت، می توان امید داشت که در 
ادامه راه، دچار افت چندان قابل توجهی 
نشود. البته از این موضوع نیز نباید غافل 
شد که هرچه ســریال رو به جلو میرود 
از حجم شوخی ها و موقعیت های کمدی 
کاسته می شود اما چاشنی بزن و بکوب 
به آن بیشــتر اضافه می شود. چاشنی ای 
که بــه مراتب می تواند مخاطب کمتری 
نســبت به مخاطب طنز موقعیت داشته 

باشد!

»جناب عالی« نمره قبولی را کسب 
می کند

در این خصوص گفتگویی با کیوان صباغ از 
چهره های شناخته شده مشهدی در عرصه 
تئاتــر، بازیگری، نویســندگی و کارگردانی 
داریم کــه در ایــن مجموعه نیــز در تیم 

بازیگران حضور دارد.
با  کیوان صبــاغ در گفتگــوی اختصاصی 
»صبح امروز« در پاســخ به این پرســش 
که »ارزیابی شــما از موفقیت این مجموعه 
در جلــب نظــر مخاطب چگونه اســت؟« 
مطرح می کند: من به عنوان کســی که در 
این مجموعه حضــور دارم ذهنیت متفاوتی 
نســبت به بینندگان دارم. اما در اینجا نه به 
عنوان یکی از بازیگران این مجموعه، بلکه 
به عنوان فردی کــه از بیرون به این پروژه 
نــگاه می کند باید بگویم ایــن مجموعه را 

علی الخصــوص در بخش کارگردانی آقای 
تبریزی بسیار موفق و با ساختار مستحکمی 
می دانــم، البته در بعضــی از عناصر تنها تا 
حدی می شــود مجموعه را موفق دانست. 
اما در مجموع نمره قبولی خوبی را کســب 
می کند. بازیگر »جناب عالی« ادامه می دهد: 
همچنین طبق نظر سنجی تلوبیون پلاس، 
بر اســاس راس مثبت داده شده، 88 درصد 
از بینندگان از این مجموعه رضایت داشتند.

وی با اشاره به اینکه »در ابتدا قرار بود این 

سریال از شــبکه نسیم در ایام نوروز پخش 
شــود که بنابر دلایلی این اتفــاق نیفتاد و 
در تلوبیون به پخش رســید« می گوید: این 
اتفــاق از یک جهت مثبــت و از یک جهت 
منفی است. به هرحال پخش از رسانه ملی 
ارزشمند است اما اینکه مجموعه در پلتفرم 
پخش شــد باعث شــد که ســریال در هر 

ساعتی برای مخاطب در دسترس باشد.
نمی خواهیم مردم را به زور بخندانیم

صباغ در خصوص انتخاب ژانر طنز برای 
این ســریال ابراز می کند: یکی از نقاط 
تفاوت این سریال با دیگر مجموعه های 
اینچنینی این است که نمی خواهد مردم 
را به زور بخنداند. به عبارتی اصلا هدف 
اصلی خندان مخاطب نیست.این مدرس 
تئاتر و بازیگری تاکید می کند: در کمدی 
فقط باید به دنبال ســرگرمی و خندان 
مخاطب بود اما این سریال »طنز« است 
و در طنز، در کنــار خنداندن مخاطب، 
ایجاد تفکر و تلنگر هدف اصلی است و 
در این مجموعه ســعی شده است که با 
طنز موقعیت و طنز کلام، مخاطب وادار 
به تفکر شود و به عده ای تلنگر بزند.وی 

در خصوص همکاری با عادل تبریزی و 
تیم بازیگران این پروژه عنوان می کند: 
به شدت گروه خوبی داشتیم و در مدت 
ضبط از هم گروهی بازیگران و پشــت 
صحنه لذت بردم و دلیل این موضوع نیز 
این است که آقای تبریزی روحیه بسیار 
خوبی و رابطه دوستانه ای با همه عوامل 
پشــت صحنه و جلوی دوربین دارند و 
این موضوع باعث می شــد که تعامل و 
حس دوستانه مداوم برقرار بماند و همه 

دلسوزانه کار کنند.
88دردصد رضایت بیننده و 

بازخوردهای مثبت

همچنین حسین ســلیمانی از بازیگران 
این مجموعه، با حضور در برنامه جشن 
رمضان که هرشــب از شــبکه 5سیما 
پخش میشود، با اشاره به اینکه »جناب 
عالی« پروژه ای بود که جسارت بالایی 
داشــت که بــا مخالفت های بســیاری 
روبه رو بود« درباره این ســریال گفت: 
طی مدت زمان اخیر پیشــنهادات کاری 
بسیاری به من شد که برخی از آن ها را 
قبول کــردم و مابقی آن ها را نپذیرفتم. 
در این مدت انتخاب پیشــنهادات برایم 
کار دشــواری بود اما »جنــاب عالی« 
پروژه ای بود که جســارت بالایی داشت 
که با مخالفت های بســیاری روبه رو بود 

و باعث شــد حس خوبی به آن داشــته 
باشم. خوشــبختانه این سریال با وجود 
و  اکنون پخش می شــود  مخالفت هــا 
بازدیدکنندگان بسیاری دارد. همکاری با 
امیرحسین  تبریزی،  مانند عادل  افرادی 
رســتمی، بیژن بنفشه خواه، خانم وقاری 
و دیگر دوستان بسیاری تجربه خوب و 
مفرحی بود. ما 88 درصد رضایت بیننده 
داشــتیم و بازخوردهای بسیاری مثبتی 

کسب کردیم.

تلنگری برای سیاستمداران

از  تبریــزی کارگــردان و یکــی  عــادل 
نویســندگان ســریال »جناب عالی« نیز با 
اشاره به اینکه امیدوار است هر سیاستمداری 
با هر نگرشی این سریال را ببیند و تلنگری 
بخورد که قطعاً به نفع مردم است، در گفتگو 
با مهر اظهار کرد: ما با زبان کمدی که برای 
روایت قصه خــود انتخاب کرده و همچنین 
فضای سرگرم کننده ای برای مخاطب فراهم 
آورده ایم، این مســاله را مطرح می کنیم که 
هر بخشــی از جامعه به افرادی با سلامت 
فکری، شخصیتی، گفتار و… نیاز دارد. در 
حقیقت سلامت امیرعلی را که حلقه گمشده 

جامعه است، می توان به کلیت تعمیم داد.
پشت همه اتفاقات یک طنز تلخی در 

جریان است
تبریزی در جواب به این سوال که انتخاب زبان 
طنز برای بیان مســاله ای که در ســریال بدان 
پرداخته اســت تا چه انــدازه به جذب مخاطب 
کمک می کنــد، گفت: دنیای امروز دیگر دنیای 
جدی نیســت بلکه پشت همه اتفاقات یک طنز 
تلخی در جریان اســت که نمونــه آن هم کم 
نیســت اما من قصدم این نبود که با کمدی به 
اصطلاح بزن و بکوبی حرفم را بزنم بلکه هدفم 
این بود که از کمدی ســطحی فاصله بگیرم و 
مخاطب را در موقعیتی قرار بدهم که بین جدی 
بودن و طنز شک کند.کارگردان »جناب عالی« 
در پایان خاطرنشــان کرد: یک اتفاق درجه یک 
دیگر این پروژه حضور منوچهر آذری پس از 15 
ســال جلوی دوربین »جناب عالی« بود که من 
این کار را با بازیگران نسل ایشان در »گیج گاه« 
نیز انجام دادم تا تلنگری به دوســتانم بزنم که 

این نسل را فراموش نکند.
تیم بازیگران

شایان ذکر اســت در این سریال بازیگرانی 
همچــون امیرحســین رســتمی، حســین 
میرطاهر  بنفشــه خواه،  بیــژن  ســلیمانی، 
مظلومی، مهــوش وقاری، گیتــی معینی، 
رضا بنفشــه خواه، ســروش طاهــری، بلور 
کســاییان، ایمان اسماعیل پور، محمد الهی، 
کیوان صباغ، رضا ســخایی، میثم سجادی، 
امیر محاســبتی، جواد ســلطانی، مصطفی 
پروین، ایمان راد وبا حضور بیتا ســحرخیز 
و هنرمنــدی منوچهــر آذری، ایفای نقش 

می کنند.

صباغ: در کمدی فقط باید به دنبال سرگرمی و خندان مخاطب بود اما این سریال »طنز« است و در 
طنز، در کنار خنداندن مخاطب، ایجاد تفکر و تلنگر هدف اصلی است و در این مجموعه سعی شده 

است که با طنز موقعیت و طنز کلام، مخاطب واردار به تفکر شود و به عده ای تلنگر بزند

سلیمانی: »جناب عالی« پروژه ای بود که جسارت بالایی داشت که با مخالفت های بسیاری 
روبه رو بود و باعث شد حس خوبی به آن داشته باشم. خوشبختانه این سریال با وجود 

مخالفت ها اکنون پخش می شود و بازدیدکنندگان بسیاری دارد

تبریزی: قصدم این نبود که با کمدی به اصطلاح بزن و بکوبی حرفم را بزنم بلکه هدفم این بود 
که از کمدی سطحی فاصله بگیرم و مخاطب را در موقعیتی قرار بدهم که بین جدی بودن و 

طنز شک کند

,,



6
سه شنبه30  فروردین1401/   سال سوم  /   شماره 1185

Vol.3.No.1185/ April .19.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

نوزاد ۶ کیلو و ۵۰۰ گرمی به روش زایمان 
طبیعی در مشهد متولد شد

رییس بیمارســتان ام البنیــن)س( از مراکز زیر 
پوشش دانشــگاه علوم پزشــکی مشهد گفت: 
نخســتین نوزاد ۶ کیلــو و 500 گرمی به روش 
زایمان طبیعی در سال 1۴01 از یک مادر 35 ساله 

در این بیمارستان چشم به جهان گشود.
به گزارش پایگاه خبری دانشــگاه علوم پزشکی 
مشــهد، دکتر فریده اخلاقی افــزود: مادری در 
بارداری پنجم خود، بدون سابقه بیماری و ابتلا به 

دیابت، در هفته چهلم بارداری، نوزادی را با وزن ۶ کیلو و 500 گرم به روش طبیعی به دنیا آورد.
وی ادامه داد: سایر فرزندان این مادر، نیز با وزن بالا متولد شده اند اما این عضو جدید خانواده با 

تولدش همه رکوردها را جابه جا کرد.
این استاد گروه زنان دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: در سونوگرافی یک هفته پیش از زایمان 
وزن جنین چهار کیلو و 100 گرم تخمین زده شده بود و مادر با سیر طبیعی زایمان پیش رفت اما 

نوزاد با وزن ۶ کیلو 500 گرم متولد شد.
اخلاقی با بیان این که تولد این نوزاد توســط دکتر ملکی متخصص زنان انجام شد افزود: حال 

عمومی مادر و نوزاد هر دو خوب است و مشکلی تا کنون اعلام نشده است.

  تداوم بارش های بهاری
 در خراسان رضوی تا چهارشنبه

کارشــناس مرکز پیش بینی هواشناسی خراسان 
رضــوی گفت: بارش ها تا اوایل روز چهارشــنبه 
همچنان ادامه خواهد داشــت. بیشــترین میزان 
بارش در سطح استان نیز در بازه زمانی بعدازظهر 

امروز تا فردا بعدازظهر اتفاق می افتد.
زهرا آهنگرزاده در گفت وگو با ایســنا عنوان کرد: 
طی ۲۴ ساعت گذشته اکثر مناطق استان بارش 
داشت که بیشــترین میزان بارش را در شمال و 

شمال غرب استان ثبت شده است. در حال حاضر شهرستان فیروزه با 1۶.5 میلی متر و شهرستان 
قوچان با 1۴.3 میلی متر بیشــترین میزان بارش را ثبت کرده اند. در شهر مشهد نیز میزان بارش 
در نقاط مختلف شهر متفاوت بوده است. بیشترین میزان بارش در شهرک امام با ۷.۲ میلی متر و 

فرودگاه مشهد با 5.۷ میلی متر گزارش شده  است.
کارشناس مرکز پیش بینی هواشناسی خراسان رضوی بیان کرد: بارش ها تا اوایل روز چهارشنبه، 
اول اردیبهشت، همچنان ادامه خواهد داشت. در برخی نقاط به خصوص در محورهای سردسیر 
با تشــکیل مه و کاهش دید همراه است. بیشــترین میزان بارش در سطح استان در بازه زمانی 

بعدازظهر امروز تا فردا بعدازظهر اتفاق می افتد.

 ۲1 هکتار از اراضی شهرداری مشهد در 
اختیار طرح جهش تولید مسکن

نایب رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری 
شــورای اسلامی شــهر مشــهد مقدس گفت: 
براساس تعهدی که به شهروندان عزیز مشهدی 
داشــتیم و با تاکیــد نماینده محتــرم ولی فقیه 
و امام جمعه مشــهد مقدس، حضــرت آیت الله 
علم الهدی، تلاش های وزیر راه و شهرســازی و 
برنامه ریزی شهردار مشهد، تفاهم نامه بهره مندی 
از ۲1 هکتار از اراضی شهرداری مشهد در محدوده 

شهرک های شهید رجایی و شهید باهنر، به امضاء رسید.
سیدحســین علوی مقدم در گفتگویی با اشــاره به دیدار اخیر خود با رســتم قاسمی، وزیر راه و 
شهرسازی، در حاشــیه سفر هیات دولت به مشــهدمقدس، اظهارکرد: براساس تعهدی که به 
شهروندان عزیز مشهدی داشتیم و با تاکید نماینده محترم ولی فقیه و امام جمعه مشهد مقدس، 
حضرت آیت الله علم الهدی، تلاش های وزیر راه و شهرســازی و برنامه ریزی شــهردار مشهد، 
تفاهم نامه بهره مندی از ۲1 هکتار از اراضی شــهرداری مشــهد در محدوده شهرک های شهید 

رجایی و شهید باهنر، به امضاء رسید.
علوی  مقدم افزود: این اقدام ارزشمند قطعا به نفع شهروندان مشهدی، به ویژه ساکنان شهرک های 

یاد شده است؛ از مساعدت رئیس جمهور محترم در این خصوص کمال تقدیر و تشکر را دارم.
نایب رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر مشهد مقدس این تفاهمنامه 
را آغاز محرومیت زدایی از محلات حاشــیه شــهر مشهد دانســت و تصریح کرد: براساس این 

تفاهمنامه، اصلاح بافت فرسوده شهرک های شهید رجایی و باهنر آغاز خواهد شد.

  نیکوکاران ۶ میلیارد ریال به آزادی 
زندانیان زندان مشهد کمک کردند

مدیر کل زندانها و اقدامات تامینی و تربیتی خراســان رضوی گفت:جمعی از نیکوکاران ضمن 
بازدید از زندان مرکزی مشــهد مبلغ ۶ میلیارد ریال را آزادی زندانیان جرایم غیرعمد اختصاص 

دادند.
سعید سرباز جانفدا روز گذشته در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: با کمک های جمع آوری شده 

این نیکوکاران، زمینه آزادی هشت محکوم مالی فراهم شد.
نیکوکاران ۶ میلیارد ریال به آزادی زندانیان زندان مشهد کمک کردند

وی ادامه داد: خیرین نیک اندیش با مشارکت خود هم در حوزه کمک به آزادی زندانیان نیازمند 
و هم در بخش اخذ رضایت شکات و حمایت از خانواده زندانیان همیشه منشأ اثرات خیر بوده اند 
و به واسطه این که مجموعه خیران از سالهای گذشته تاکنون یاور مجموعه ستاد دیه استان بوده 

اند شایسته قدردانی هستند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، این نیکوکاران دیروز یکشــنبه همزمان با سالروز ولادت حضرت امام 

حسن)ع(، کریم اهل بیت، این مبلغ را برای آزادی زندانیان اختصاص دادند.
همچنین در جریان این بازدید و طی مراسمی که در گود زورخانه زندان مرکزی مشهد برگزار شد 

از خیران و یاوران فعال در کمک به آزادی زندانیان نیازمند قدردانی شد.
 مردم و خیران خراسان رضوی پارسال در مجموع ۲10 میلیارد ریال برای آزادی زندانیان جرایم 

غیرعمد استان جمع آوری کردند.
11 زنــدان، یک کانون اصلاح و تربیت و همچنین اردوگاه حرفه آموزی و کاردرمانی چناران در 

خراسان رضوی تحت مدیریت اداره  کل زندانها و اقدامات تامینی و تربیتی این استان قرار دارد.
طبق اعلام مسوولان قضایی خراسان رضوی طی سال گذشته، این استان با جمعیت ۶ میلیون 

و 8۷0 هزار نفر حدود 1۷ هزار زندانی دارد.
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وعده های توخالی و آرزوی رفع مشکلات درمانی بردسکن
بر اســاس آنچه گفته می شــود، حدود ۴0 سال قبل اولین 
بیمارستان شهرستان بردســکن با نام ولی عصر)عج( با 3۲ 
تخت توســط مردم و بدون نظارت لازم احداث شــده و به 
 مرور زمان با احداث فضاهای موجود این بیمارستان به 110 

تختخوابی افزایش یافته است.
اما آنچه که مدت هاســت؛ مورد انتقاد و اعتراض مسئولان 
و مردم این شهرســتان قرار گرفته اســت این که امکانات، 
تجهیزات، تعداد نیروها و حتی میزان پذیرش بیماران در این 
بیمارستان به  تناسب رشد جمعیت افزایش نیافته و هر بار که 
فردی نیاز به مراجعه به بیمارستان دارد با مشکلات بسیاری 
مواجه است و گاه حتی برای بهره گیری از خدمات بهتر، باید 

رنج رفتن به کاشمر را هم تحمل کنند.
فرســودگی و نبود تجهیزات به روز و عــدم برخورداری از 
پزشکان متخصص از جمله مشکلات این بیمارستان قدیمی 

در این شهرستان 80 هزار نفری است.
سیاست دولت بر احداث پروژه جدید نیست

باوجود این که بردســکن در مسیر چندین استان کشور قرار 
گرفته و به  نوعی دروازه خراسان رضوی محسوب می شود 
و باید تنها بیمارستان آن از هر لحاظ مجهز باشد اما اکنون 
اعلام می شــود؛ مردم به دلیل کمبود پزشک متخصص و 
امکانات و تجهیزات به شهرهای هم جوار باید عزیمت کنند.

نماینده مردم بردسکن در مجلس شورای اسلامی در همین 
خصوص در گفت وگویی با ایسنا گفت: باوجود این که سال 
گذشــته پیگیر ماده ۲3 بیمارستان بردسکن شدیم و تقریباً 
همه کارها انجام شد اما سیاست های دولت جدید مبنی بر 
این است پروژه جدید به دلیل هزینه بالا، نباید اجرا شود مگر 

آنکه ضرورت داشته باشد.
حجت الاســلام جواد نیک بین با بیان این که هنوز ماده ۲3 
بیمارستان 1۷0 تختخوابی اخذ نشده است، افزود: گذاشتن 
یک پول برای یک پروژه کار سختی نیست اگر در سال های 
گذشــته اعتباری برای آن گذاشته  شــده از جدول 10 ? 5 
نماینده ها بوده کــه می توان به هر پروژه غیر ماده ۲3 پول 

تزریق نمود و سال بعد حذف کرد.
وی با اشاره به این که بیمارستان های نیمه تمام بسیاری در 
کشــور داریم که ابتدا باید آن ها تکمیل شوند، تصریح کرد: 
مراکز مختلف بهداشــتی درمانی در شهرستان بردسکن در 
خصوص تأمین پزشک، امکانات و تجهیزات نیازمند توجه 

هستند.
بردسکن محروم از امکانات و تجهیزات لازم در حوزه 

بهداشت و درمان
فرمانــدار بردســکن هم در این خصوص به ایســنا گفت: 
متأسفانه شهرستان بردسکن از لحاظ امکانات و تجهیزات 

لازم در حوزه بهداشت و درمان محروم است.

علــی دهقان زاده افــزود: با توجه به این که بردســکن در 
یک چهارراه مواصلاتی قرار گرفته اســت و متأسفانه تنها 
بیمارســتان شهرستان از یک قدمت ۴0 ساله برخوردار و از 
امکانات و تجهیزات لازم در حوزه بهداشت و درمان محروم 

است.
وی تصریح کرد: مجوز بیمارستان 1۷0 تختخوابی بردسکن 
اخذ شده و احداث این بیمارستان ضروری است لذا می طلبد 

این پروژه در ردیف پروژه های کد دار ملی قرار بگیرد.
وی وضعیت فضای فیزیکی بیمارستان و تجهیزات پزشکی 
و کمبود متخصص را از مهمترین مشکلات حوزه بهداشت 
و درمان عنوان کرد و گفت: امکانات و پزشــک متخصص 
باید با هم باشــند این که هر کدام شان در شهرستان نباشد 

مشکلاتی به وجود می آید.
تاکنون مردم بردسکن ثمره ای در بخش های درمان 

ندیده اند
امام جمعه بردسکن در همین خصوص به ایسنا گفت: طی 
11 سال گذشته که من به بردسکن آمده ام تاکنون دو وزیر 
بهداشت و درمان به این شهرستان آمده اند سه ماه قبل هم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد به شهرستان آمد و برای 
رفع مشکلات بیمارستان این شهرستان قول هایی داده اند اما 

تاکنون هیچ کدام از آن عملی نشده است.
حجت الاسلام علی اصغر امینی افزود: بیمارستان شهرستان 
بردسکن از ۴0 سال قبل زمانی که شهرستان 30 هزار نفر 
جمعیت داشت ساخته شده در صورتی  که امروز بیش از 80 

هزار نفر جمعیت دارد.
وی با بیان این که بیمارســتان ولی عصر)عج( بردســکن 
به  عنوان تنها بیمارســتان این شهر، با مشکلات بسیاری 
روبروســت، اظهار کرد: این بیمارستان فرســوده ابتدا 3۲ 
تختخوابی بوده که به  مرور زمان با احداث فضاهای موجود 

به 110 تختخوابی رسیده است.
امام جمعه بردسکن تصریح کرد: مشکل امروز در بردسکن، 
فرسودگی شدید ســاختمان بیمارســتان بردسکن است، 
80 هزار نفر جمعیت این شهرســتان به لحاظ دسترســی 
به امکانات درمانی مناســب در تنگنا هستند و تقاضا دارند 
مشــکل بیمارستان چه با ساخت ســاختمان جدید و چه با 

بازسازی بیمارستان فعلی حل شود.
وی با بیــان اینکه احداث بیمارســتان 1۷0 تختخوابی از 
نیازهای مردم این منطقه است، ادامه داد: هرچند در دولت 
قبل مقرر شــده بود ۶ تخت آی سی یو به این شهرستان 
تحویل داده شود، اما در این دولت فقط چهار تخت تاکنون 
تحویل  داده شــده اســت، هم چنین باوجود این که دستگاه 
رادیولوژی تحویل بیمارســتان بردسکن شده، اما دو قطعه 
اصلی آن همراهش نیســت و عملًا همانند لامپ مهتابی 

ســوخته ای می ماند که هیچ اســتفاده ای از آن نمی شود. 
نمی دانم این قطعات برداشته  شده، به  جای دیگری فروخته  

شده، گم  شده و یا از اول نداشته است.
امینــی با انتقاد از این که دســتگاه رادیولوژی بیمارســتان 
بردســکن از 15 دی ماه خراب اســت و مردم سختی ها و 
مشــکلات بســیاری دارند، در خصوص وضعیت دستگاه 
سونوگرافی گفت: هرچند برای تأمین این دستگاه قول هایی 
داده شــد، اما تحقق نیافت و در نهایت دستگاهی از یکی از 
شهرهای مجاور اســتقراض شد که فقط نیاز بیمارستان را 

جواب می دهد و پاسخگوی مراجعان غیر بستری نیست.
وی از مســئولان دانشگاه علوم پزشکی مشهد خواست؛ به 
شهرستان بردسکن که از مرکز استان 300 کیلومتر فاصله 
دارد توجه ویژه ای داشته باشند تا مردم برای درمان خود به 

شهرستان های دیگر عزیمت نکنند.
امام جمعه بردســکن، کمبود پزشک و پرســتار را از دیگر 
مشکلات این شهرستان دانست و افزود: آنچه اعتماد مردم 
را از بین می برد؛ قول های بلامحل است. اگر بنا باشد قولی 
داده شود و عمل نشود، بی اعتمادی صورت می گیرد و اعتماد 
از دســت رفته بر نمی گردد و ضــرر آن را نظام جمهوری 

اسلامی با از دست دادن مردمانش می  کند.
وی عنــوان کــرد: تاکنون مردم بردســکن ثمــره ای در 
بخش های درمــان ندیده اند، اگر دولت می خواهد اعتماد از 
دست رفته را برگرداند با قول و عمل امکان پذیر خواهد بود 

نه این که فقط وعده های بلامحل بدهند.
ساختمان هایی که با پینه کاری سر پا مانده اند

هرچند یکــی از مهمترین سیاســت های تمامی دولت ها 
توجه به مناطق محروم تر بوده و همچنان با همین شــعار 
به خصوص در حوزه بهداشــت و درمــان با مردم صحبت 
می کنند اما وقتی پای عمل می رســد چیــز دیگری دیده 
می شود و می بینیم باوجود تمامی وعده ها، همچنان کمبودها 

رنج آور هستند.
رئیس شبکه بهداشت و درمان بردسکن در همین خصوص 
به ایسنا از فرسوده بودن آمبولانس های شهرستان خبر داد 
و گفت: هر چند متخصص چشــم در بردسکن مستقر شده 
اما هیچ دســتگاه چشم پزشــکی نداریم، هم اکنون نیازمند 

دستگاه هایی مانند اسلیت لمپ هستیم.
محمدرضــا رضانژاد با بیان این که یک پزشــک ارتوپد در 
بردسکن فعالیت دارد اما به دلیل کمبود تجهیزات، خدمات 
بسیار کمی ارائه می شود، به تک بودن برخی از تخصص ها 
و کمبود تجهیزات در تنها بیمارســتان بردسکن اشاره کرد 
و افــزود: اگرچه توجه ویژه ای به حوزه بهداشــت و درمان 

بردسکن شده ولی هم چنان با کمبودهایی مواجهیم.
وی کمبود پرســتار، نیروهای خدماتی و کمکی را از دیگر 

کمبودها و مشــکلات حوزه بهداشــت بردسکن دانست و 
اظهار کرد: چهار مرکز بهداشــتی درمانی در انابد، شهرآباد، 
باب الحکم و مرکز طالقانی بســیار فرســوده هستند و پینه 

کاری شده اند و دیگر تعمیر و مرمت آن ها مقدور نیست.
رئیس شبکه بهداشــت و درمان بردسکن هم چنین افزود: 
از 15 سال قبل مسئولان شهرستان پیگیری های بسیاری 
برای احداث بیمارستان جایگزین کردند تا به قانون بودجه 
رسید و در قانون بودجه 1۴00 برای آن اعتبار گذاشتند ولی 
در بودجه 1۴01 حذف شده لذا از مسئولان درخواست داریم 

برای بیمارستان بردسکن اعتبار دیده شود.
وی ادامه داد: باوجود این که با راه اندازی دستگاه سی تی اسکن 
بردسکن در خرداد ماه سال گذشته کمک بسیاری به مردم 
شهرستان شد به  طوری  که اعزام بیماران 50 درصد کاهش 
یافت، اما هم چنان روزانه به  طور میانگین ســه آمبولانس 
به کاشمر، تربت حیدریه، مشهد و سبزوار اعزام می شوند که 

هزینه های بسیاری در بردارد.
رضانژاد اتوبوس آمبولانس برای 115 شهرستان را که قبلًا 
هم به تصویب رسیده از نیازهای ضروری بردسکن دانست 
و افزود: هم اکنون نیازمند دو آمبولانس بین بیمارستانی در 

شهرستان هستیم.
 بردســکن در سال ۷۴ به شهرستان ارتقاء یافت و اکنون با 
وجود 300 پارچه آبادی و روســتا و جمعیتی بالغ بر 80 هزار 
نفر هم چنان با نبود امکانات پزشکی و نیروهای متخصص 

مواجه است.
بدون شک اهمیت زیرساخت های فیزیکی در ارائه خدمات 
ســلامت و تأثیر آن بر حفظ جان افراد بر کســی پوشیده 
نیست؛ بی شک هدف نهایی ارائه خدمات بهداشتی و درمانی 
در هر کشور، ارتقاء سطح ســلامت مردم آن کشور است. 
هرچند دسترسی عادلانه به خدمات بهداشت و درمان، یکی 
از راهکارها برای حفظ سلامت افراد است، اما متأسفانه عدم 
توجه به این مهم سبب شده برخی از مناطق از دسترسی به 

خدمات اولیه درمان محروم باشند.
شهرستان بردسکن در حوزه بهداشت و درمان با مشکلات 
بســیاری مواجه اســت که کمبود امکانات درمانی از جمله 
مهمترین مشکلات مردم، در حوزه بهداشت و درمان است.

بیمارستان ولیعصر)عج( بردسکن نه تنها به جمعیت 80 هزار 
نفری منطقه خدمات می دهد، بلکه بیمارانی از شــهرهای 
اطراف نیز به آن مراجعه می کنند که این نیز توجه به مسائل 
حوزه بهداشت و درمان بردســکن را دوچندان می کند. به  
ویژه آنکه ســاکنان این شهرستان سال هاست برای انجام 
برخی امور درمانی مجبورند به مرکز استان یا سایر شهرهای 
اطراف ســفر کنند و می طلبد مسئولان در این زمینه توجه 

جدی تری داشته باشند.

معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت سازمان 
صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: 
سال گذشته حدود 1.۴ میلیارد دلار صادرات از 
استان انجام شــد و هدف گذاری ما برای سال 
1۴01، 1.۷ میلیارد دلار است و یقین داریم که 

این عدد قابل تحقق است.
علی غفــوری مقدم در نخســتین نشســت 
بازرگانی خراســان  اتاق  تجارت  کمیســیون 
رضوی، در ابتدای جلســه بــه تبعات عوارض 
صادراتی بر پیکره اقتصاد کشور اشاره و اظهار 

کرد: هدف گذاری برای رشــد صادارت ســالانه حدود ۲0 درصد است یعنی تا پایان 1۴0۴ صادرات استان باید 
سالانه ۲0 درصد رشد را تجربه کند. سال گذشته حدود 1.۴ میلیارد دلار صادرات از استان داشتیم و هدف گذاری 
ما برای ســال جاری، 1.۷ میلیارد دلار اســت و یقین داریم که این عدد قابل تحقق است. منتهی هدفگذاری 
یک بخش اســت و برنامه ریزی و بسترسازی برای رسیدن به آن ضروری است که با کمک بخش خصوصی 

امکان پذیر خواهد بود.
وی تصریح کرد: کمیسیون تجارت اتاق بازرگانی ظرفیت خوبی برای تجزیه و تحلیل اطلاعات صادراتی است 

و نقطه نظرات کارشناسی را در این رابطه ارائه می کند.
غفوری مقدم در خصوص مشــکلات تامین واگن صادراتی نیز بیان کرد: سالهاست که با مشکل تامین واگن 
دست به گریبانیم و در سفر استانی رئیس جمهور نیز بسیار پیگیر آن بودیم. تأکید ما بر آن بود که به  خراسان 

رضوی مجوز واردات 100 دستگاه واگن داده شود تا مشکل استان در این زمینه برطرف شود.
معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت سازمان صمت خراسان رضوی بابیان اینکه برای تعیین ارزش صادراتی 
محصول زعفران و ســیمان تجربه های موفقی در کمیته پایش داشــتیم، خاطرنشــان کرد: اگر ارزش گذاری 
صادراتی به درســتی انجام نشود، تعهد ارزی غیرواقعی برای صادرکننده ایجاد خواهد شد و در نهایت دستگاه 

اجرایی  نیز برای رفع این تعهد به دلیل عدم توان پرداخت صادرکننده با مشکل مواجه خواهد شد.
غفوری مقدم افزود: اســتفاده از ظرفیت اتحادیه کارگزاران گمرکی مسئله بسیار مهمی است که باید در کانون 
توجه قرار بگیرد. ضمن آنکه در یک الی ۲ سال اخیر سازمان صمت در حوزه جلوگیری از بروز برخی تخلفات در 

حوزه بازرگانی تلاش بسیاری کرده که توفیقات خوبی در این حوزه حاصل شده است.
در ادامه محمدحسین روشنک اظهار کرد: عوارض صادراتی بحثی بسیار جدی است و تبعات زیادی بر اقتصاد 
کشــور دارد. اگر مبادلات تجاری به صورت ســازماندهی پیش برود، قطعا در سال جاری نتیجه بهتری عاید 

خواهد شد.
وی افزود: اگر قرار اســت صادرات و اقتصاد تقویت شود، باید به جای روش های تنبیهی از روش های تشویقی 

استفاده کرد؛ زیرا تنها در این صورت است که روند صادرات صعودی خواهد بود.
روشــنک در بخش دیگری از سخنانش به عملکرد دستگاه ها و سازمان های مرتبط با حوزه تجارت در استان 
پرداخت و بیان کرد: مســئولان گمرکی خراسان رضوی در سال های اخیر همراهی خوبی با بخش خصوصی 
داشته اند؛ اما در رابطه با برخی دستگاه ها همچون اداره کل راه آهن نیازمند همراهی بیشتری هستیم. تشکل های 
بخــش خصوصی در این زمینــه باید مطالبات خود را مطرح نمایند و در کنــار آن، برنامه های صادراتی را نیز 

مشخص کنند.

همزمـان بـا سـالروز میـلاد کریـم اهـل  بیـت امـام حسـن مجتبـی)ع(، عملیـات اجرایـی آماده سـازی پروژه 
مسـکونی ۹0 هکتـاری اراضـی بلوار حر در ضلع شـرقی شـهرک شـهید رجایی  مشـهد، با حضـور قائم مقام 

تولیـت آسـتان قـدس رضوی آغاز شـد.
بـه گزارش آسـتان نیـوز، مرتضی حقیقی، معاون بهـره وری امـلاک و اراضی بنیاد بهره وری موقوفات آسـتان 
قـدس رضـوی صبـح امـروز در مراسـم کلنگ زنـی و آماده سـازی این پـروژه عمرانـی، اظهار کرد: بـه منظور 
توسـعه متوازن شـهر به ویژه در شـرق مشـهد، برنامه تهیـه طرح اجرایی و آماده سـازی ۲8۶هکتـاری اراضی 
متعلـق بـه موقوفـه آسـتان قدس رضوی در منطقه شـهرک شـهید رجایی و باهنر، سـال گذشـته با همکاری 

مدیریت شـهری و این آسـتان مقـدس کلید خورد.
وی افـزود: در همیـن راسـتا پس از ایجاد زیرسـاخت های اولیه پـروژه، امروز عملیات کلنگ زنی و آماده سـازی 

سـایت ۹0 هکتاری مسـکونی با بهره گیری از ظرفیت های داخلی آغاز شـد.
حقیقـی ادامـه داد: طـی یک سـال گذشـته فضاهـای خدماتی پیرامون سـایت مسـکونی این پـروژه از جمله 
ایجاد راه دسترسـی ۴5 متری، سـاخت پارک مقیاس شـهری حدود ۷0 هکتار با رویکرد کشـاورزی شـهری 
و همچنیـن آزادسـازی و بازآفرینـی شـهری ۲0 هکتـاری اراضـی مسـکونی مجاور ایـن پروژه در دسـتور کار 

قـرار گرفت.
معـاون بهـره وری امـلاک و اراضـی بنیـاد بهـره وری موقوفـات، هـدف از اجـرای این پـروژه را ارائـه خدمات 
مناسـب بـه مـردم، ایجـاد ارزش افزوده و بهره وری مناسـب از اراضی موقوفه آسـتان قدس رضوی دانسـت و 
خاطرنشـان کـرد: پیش بینـی می شـود تکمیـل ایـن پروژه بیـن ۶ تا ۹ مـاه به طـول انجامد و فاز نخسـت آن 

توسـط شـرکت بتن و ماشـین قـدس رضوی اجرا می شـود. ت
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واکنش مجتبی میرزاجانپور به جوان گرایی تیم 
ملی والیبال

مجتبــی میرزاجانپور در مورد جوانگرایی تیم ملی والیبــال گفت: بازیکنان همه جوان و کم 
تجربه هستند و امیدوارم تا لیگ جهانی نقاط ضعف خود را پوشش دهند.

به گزارش ایسنا، مجتبی میرزاجانپور در حاشیه تمرین تیم ملی والیبال گفت: بعد از استراحت 
بلندمدت یک ماهه ای که بعد از لیگ  داشــتیم، شرایط بدنی مان کمی خوب نبود. یک اردو 
را پشت سر گذاشته ایم و فردا اردویمان تمام می شود. رفته رفته بدن بازیکنان بهتر می شود. 
بازیکنان همه جوان و کم تجربه هســتند و امیدوارم تا لیگ جهانی بهتر شوند، نقاط ضعف 

خود را پوشش دهند و چیزی که کادر فنی از آنها می خواهد را پیاده کنند.
او افزود: در هر پستی 5، ۶ بازیکن داریم که همه انگیزه دارند خود را به مربیان نشان دهند و 
به تیم ملی برسند. انگیزه و فشار تمرین خیلی بالاست اما بازیکنان خیلی باانگیزه و بانشاط 

تمرین می کنند. امیدوارم هر کسی حقش بود در ترکیب قرار بگیرد.

  هت تریک مربی استقلال 
در غیبت های عجیب

تمرین تیم اســتقلال در حالی روز گذشته آغاز شــد که غیبت های عجیب دستیار مجیدی 
همچنان ادامه داشت.

به گزارش خبرنگار مهر، آبی پوشان تهران پس از ۶ روز تعطیلی تمرینات خود را از روز گذشته 
آغاز کردند. شــاگردان مجیدی در حالی برای دیدار مقابل ســپاهان تمرینات شان را استارت 
زدند که به جز گابریل پین که در مرخصی به سر می برد، فرزاد مجیدی یکی دیگر از دستیاران 

مجیدی هم در تمرین حضور نداشت.
مجیدی که پیش از این هم غیبت های عجیب و نســبتاً طولانی در استقلال داشت که بعضاً 
هم دلایل آن بیماری یا بی انضباطی اعلام شــده بود، از قبل از آغاز تمرینات این تیم برای 
سومین بار در طول این فصل در تمرینات تیمش غیبت دارد و در خصوص سومین مرحله از 

غیبت های او هنوز توضیحی ارائه نشده است.
آبی پوشــان که به تازگی از جام حذفی کنار رفته اند، با حضور در صدر جدول با 5۶ امتیاز پر 
امید ترین تیم برای کســب قهرمانی در بیست و یکمین فصل از لیگ برتر هستند. شاگردان 
مجیدی در هفته بیست و پنجم میهمان سپاهان هستند که این بازی در روز 1۴ اردیبهشت در 

اصفهان برگزار می شود و نتیجه آن برای آبی پوشان بسیار مهم و تاثیر گذار است.

  مبارز UFC پیروزی اش را به مردم فلسطین تقدیم کرد؛ 
مبارزان واقعی آنها هستند نه من! 

مبــارز آمریکایی مســابقات UFC پیروزی خــود در این رقابت ها را تقدیــم به مردم مظلوم 
فلسطین کرد.

»بلال محمد« مبارز آمریکایی که اصالتی فلســطینی دارد، پس از پیروزی شب گذشته خود 
مقابل ویســنته لوکیو در مســابقات UFC که هفتمین برد متوالــی اش در این مبارزات بود، 

پیروزی خود را به مردم مظلوم فلسطین تقدیم کرد.
بلال محمد 33 ســاله پس از این مبارزه با اشــاره به تعرض و حملات وحشــیانه چند روز 
اخیر صهیونیســت ها به مسجد الاقصی و ضرب وشــتم نمازگزاران فلسطینی و هتک حرمت 
این مــکان مقدس گفت: همه می بیننــد که در حال حاضر در فلســطین چه می گذرد. من 
فقــط می خواهم برای مردمم در آنجا دعا کنم. مبارزه واقعی آنجاســت. مبارزین واقعی آنها 

)فلسطینی ها( هستند که هر روز جانشان را از دست  می دهند.
وی افزود: این مبارزه ـ در مقابل مبارزه فلسطینی ها علیه صهیونیست ها ـ چیزی نیست! این 
مبارزه مطلقاً هیچ معنایی ندارد! من این پیروزی را به مردمم تقدیم می کنم و این برایم یک 
دنیا ارزش دارد و امیدوارم با دیدن این پرچم در دستم روی رینگ، لبخندی بر لبان آنها بیاید.

 موانع پیش روی فدراسیون فوتبال برای برگزاری دیدارهای دوستانه
تیم ملی فوتبال در راه آماده ســازی برای حضور در جام جهانی 
۲0۲۲ نیاز به بازی های دوستانه دارد، اما هنوز تکلیف مشخص 

نیست و موانعی هم در این راه وجود دارد.
تیم ملی فوتبال ایران شرایط سختی برای آماده سازی دارد و در 
فاصله کوتاه تا جام جهانی ۲0۲۲ قطر، باید چند بازی دوســتانه 
برگزار کند تا برای تقابل ســخت بــا انگلیس، آمریکا و یکی از 
تیم های اروپایی )ولز، اوکراین یا اســکاتلند( آماده شود، اما باید 

دید که چقدر فرصت برای بازی های دوستانه فراهم است.
برخــلاف دوره های قبلی جام جهانی که در ماه ژوئن و جولای 
)خرداد و تیر( برگزار می شد، تیم ها سه هفته فرصت آماده سازی 
و بازی دوستانه پیش از شروع مسابقات داشتند، اما این فرصت 
پیش از جام جهانی قطر وجود ندارد. حداقل برای 1۶ تیمی که 
در دو روز اول جــام جهانی بــازی دارند و ایران نیز باید در روز 
اول به مصــاف انگلیس برود، فرصتی باقی نمی ماند که در ماه 
نوامبر )آبان( بازی دوستانه ای داشــته باشد. طبق قوانین فیفا، 
بازیکنان باشگاهی از دوشنبه 1۴ نوامبر )۲3 آبان( باید در اختیار 
تیم هــای ملی قرار بگیرند و دوشــنبه ۲1 نوامبر )30 آبان( جام 

جهانی آغاز خواهد شد.
فیفــا برای اینکه تیم های ملی فرصتی برای آماده ســازی خود 
داشته باشند و برای شبیه سازی رقبا بازی دوستانه انجام دهند، 
در ماه ژوئن و سپتامبر )خرداد و شهریور( دو پنجره و شش تاریخ 
برای انجام بازی دوستانه قرار داده است. با این حال یک چالش 
بزرگ برای تمامی تیم های حاضــر در جام جهانی برای انجام 
بازی های دوســتانه وجود دارد. تیم هــای اروپایی و کونکاکاف 
در لیــگ ملت ها حاضرند، تیم هــای آفریقایی در مقدماتی جام 
ملت های شرکت می کنند و فرصت تیم های آسیایی و آمریکای 

جنوبی هم محدود است.
یوفــا از هر دو فیفــادی پیش رو برای برگــزاری لیگ ملت ها 
اســتفاده کرده و تمــام تیم های اروپایی در این شــش تاریخ، 
بازی های رســمی خود در لیگ ملت ها را انجام خواهند داد. به 
این ترتیب فرصتی برای انجام بازی دوستانه با تیم های اروپایی 
وجود ندارد و این محدودیت، کار را برای تمامی تیم ها دشوارتر 

خواهــد کرد. تنها در اولین روز ماه خــرداد، ایتالیا و آرژانتین در 
لندن به مصاف هم خواهند رفت که این دیدار هم توافقی میان 
دو کنفدراسیون با هماهنگی فیفا بوده که قهرمانان دو قاره اروپا 
و آمریکای جنوبی با هم یک دیدار داشــته باشــند و این دیدار 

دوستانه استثناست.
کونکاکاف هم شــرایطی مشــابه دارد و آنها نیــز با برگزاری 
لیگ ملت ها، فرصت بازی های دوســتانه را برای تیم های این 
کنفدراســیون در خــرداد ماه محدود کرده انــد. تیم های صعود 
کرده به جــام جهانی از این منطقه دو بــازی در لیگ ملت ها 
خواهند داشــت و از دو تاریخ دیگر پنجــره فیفا در خرداد برای 
دیدار دوســتانه استفاده خواهند کرد، اما به دلیل بازی های لیگ 
ملت ها، بعید اســت از قاره خود خارج شوند. کاستاریکا هم که 
باید در پلی آف بیــن قاره ای به مصاف نیوزیلند برود، 1۲ خرداد 
در پانامــا به مصاف این تیم مــی رود و 15 خرداد با مارتینیک 
دیدار و پس از آن برای دیدار با نیوزیلند به دوحه ســفر می کند. 
تیم های این قاره در شــهریور فرصت دیدار دوســتانه خواهند 
داشت و حسن کامرانی فر، دبیرکل فدراسیون فوتبال اعلام کرده 

صحبت هایی برای بازی دوستانه با کانادا انجام شده که می تواند 
شبیه سازی خوبی برای دیدار با آمریکا باشد.

از سوی دیگر دبیرکل فدراسیون فوتبال اعلام کرده که دیدار با 
نیوزیلند که پیش از این هم خبر آن رســانه ای شده بود، قطعی 
شــده و این تیم هــم می تواند حریفی مناســب برای تیم ملی 
ایران باشــد. صحبت از پشت در بســته شدن این بازی هم در 
میان اســت که با توجه به دیدار حســاس نیوزیلند با کاستاریکا 
در پلــی آف بین قاره ای جــام جهانی، احتمالًا درخواســتی از 
سوی آنهاســت تا تاکتیک و روش آنها برای بازی با کاستاریکا 
مشــخص نشود. یک سایت خارجی هم مدعی درخواست ایران 
از ســنگال برای بازی دوستانه شــده که فدراسیون نسبت به 
این موضوع واکنشی نشــان نداده است. این در حالی است که 
هنوز وضعیت بازی های مقدماتی جام ملت های آفریقا و برنامه 
تیم های این قاره برای بازی های رســمی و دوستانه مشخص 
نشــده و قرعه کشی مقدماتی جام ملت های آفریقا سه شنبه، 30 

فروردین برگزار خواهد شد.
یکی از دیگر ادعاهای کامرانی فر انجام دیدار دوستانه با آرژانتین 

یا برزیــل بوده هرچند میرشــاد ماجدی به عنوان سرپرســت 
فدراسیون از این موضوع ابراز بی اطلاعی کرد و گفته هر زمان 
که دیداری قطعی شود، اعلام خواهد شد. فرصت محدود برای 
هماهنگی بازی دوســتانه، درگیری تیم های عضو کنفدراسیون 
یوفــا و کونکاکاف برای حضور در لیــگ ملت های قاره خود و 
همچنین شــرکت تیم های آفریقایی در مقدماتی جام ملت های 
این قاره کار را برای هماهنگی بازی دوستانه سخت کرده است.

در این بین بحث دیدار دوستانه با آرژانتین و برزیل می تواند یک 
فرصت بزرگ برای ایران باشــد. آن هم در شرایطی که بازی با 
تیم هایی پایین تر از ســطح این تیم ها نیز در دسترس نیست و 
بازی با آرژانتین و برزیل اگر در دسترس باشد، فرصتی استثنایی 
برای تیم ملی ایران است. موضوع از این قرار است که آرژانتین 
و برزیل یک دیدار رســمی معوقه در انتخابی جام جهانی دارند. 
این دیدار رسمی دو تیم در مهر ماه گذشته در برزیل با توجه به 
حضور مسئولان بهداشتی این کشور در زمین مسابقه نیمه کاره 
ماند. آنطور که پیداســت این دیدار دیگر قرار نیســت در برزیل 
برگزار شــود، اما هنوز محل برگزاری بازی رسمی نهایی نشده 
است. از سویی وقتی دو تیم برزیل و آرژانتین بازی های خود را 
خارج از قــاره برگزار می کنند، مدیریت بازی های آنها در اختیار 
یک شرکت بریتانیایی اســت و حضور این شرکت در برگزاری 
هر بازی دوستانه برای دو تیم برزیل و آرژانتین، تأثیرگذار است.

اکنون به جز دیدار دوســتانه آرژانتیــن و ایتالیا در لندن که 11 
خرداد برگزار خواهد شــد و دیدار رســمی برزیل و آرژانتین که 
محل برگزاری و تاریخ آن قطعی نشــده، هیچ برنامه دیگری از 
بازی های دو تیم در دســترس نیســت. با این حال آیا در چنین 
شــرایطی امکان برگزاری دیدار دوســتانه ایران با یکی از دو 
تیــم برزیل و آرژانتین وجود دارد یا نــه؟ در این زمینه دبیرکل 
فدراســیون فوتبال تأکید دارد که برگزاری یکی از این بازی ها 
۹0 تا ۹5 درصد قطعی شــده، است. به نظر می رسد فدراسیون 
فوتبــال در این شــرایطی که کار ســختی بــرای هماهنگی 
بازی های دوســتانه دارد، بایــد با مذاکراتی بــه دور از هیاهو 

کارهای هماهنگی بازی های دوستانه را پیش ببرد.

درویش: 25 میلیارد تومان پول مفتی است که باید به رادوشوویچ بدهیم

بیرانوند در لیست پرسپولیس است
 ۲5 گفت:  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 
و  بدهیم  باید  که  مفتی  پول  تومان  میلیارد 
پول بسیار زیادی است و می خواهیم نگذاریم 

پول بیت المال و این باشگاه ضایع شود.
رضا درویش بعد از جلسه با ابراهیم شکوری 
باشگاه  با  او  که  مالی  مشکلات  مورد  در 
داشت، اظهار داشت:امروز در خدمت شکوری 
بودیم و گفتند اسنادی دارند که ارایه بدهند 
تا حسابی که از دوران خودش باز بوده بسته 
در  اسناد  و  شده  هزینه  قبل  گفتنداز  شود. 
من  نبوده.  دسترس  در  یا  و  نبوده  باشگاه 
به  بیایند  و ذی حساب خواستم که  مالی  از 
سندی  اگر  و  شوند  رسیدگی  ایشان  ادعای 
کارسازی  مشکل  این  تا  شود  ارایه  هست 

شود.
مورد  در  که  اسنادی  اینکه  مورد  در  وی 
ارائه  است  قرار  می شود  گفته  رادوشوویچ  
رسیدگی  قابل   CAS دادگاه  برای  شود 
نیست، گفت:  چه کسی این را گفته که دادگاه 
CAS قبول نمی کند ما متن انشاء حکم را از 
گفته ایم  آنها  به  و  خواسته ایم  فیفا  و   AFC
حکم  از  مبلغش  دادید  شما  که  حکمی  این 
هم  باز  یورو  هزار   8۶۶ اما  بود  کم تر  اولیه 
بیاید مشخص  حکم  انشاء  وقتی  است.  زیاد 
را  ما  اظهارات  از  سرفصل هایی  چه  می شود 
قبول نکرده و چه سرفصل هایی قبول نشده 
بهترین  از  تن  چند  با  امروز  همین  است. 
وکلای دنیا که با فیفا و AFC کار می کنند 
هم  ایرانی  غیر  وکلا  این  کردم.  صحبت 
هستند و تا جایی که بشود از حقوق و منافع 
به  اگر  و  کنیم  دفاع  باشگاه مان  و  ملت مان 
خاطر بد تدبیری یا بی تدبیری مسئله به اینجا 
کشیده شده است حداقل دفاع کنیم تا بیشتر 
از این باشگاه متضرر نشود چون ۲5 میلیارد 
تومان پول مفتی که باید بدهیم و پول بسیار 
پول  نگذاریم  می خواهیم  و  است  زیادی 

بیت المال و این باشگاه ضایع شود. 
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در مورد اینکه 
رادوشوویچ مبلغ دریافتی خود را قبول کرده 
یا نه، گفت: بله، هم صادق محرمی نامه ای به 
ایشان داده اند و هم چک های باشگاه بیانگر 
رادوشوویچ   به  که  پولی  بابت  که  است  آن 
است.  موجود  اسنادش  اینها  است همه  داده 
بیاید تا بدانیم  باید صبر کنیم تا انشاء حکم 
چه  و  کرده اند  قبول  سرفصل هایی  چه 
اعتراض  موردش  در  باید  را  سرفصل هایی 

کنیم و اسناد مجددی ارائه دهیم.
وی در پاسخ به سؤال خبرنگار فارس مبنی 
ملی پوشانی  درخواست های  با  براینکه ظاهراً 
قرارداد  تمدید  برای  سرلک  و  ترابی  مانند 
از  مبلغی  است  قرار  اینکه  یا  شده  مخالفت 
برای  شرایط  تا  شود  پرداخت  ترابی  طلب 
تمدید قرارداد وی مهیا شود، عنوان کرد:  بنا 
تا  کنیم  هماهنگ  گل محمدی  آقای  با  شد 
باشگاه  به  ایشان است  بازیکنانی که مدنظر 

بیایند و مشکلی در این زمینه نداریم.
درویش در مورد اینکه گل محمدی لیستی به 
باشگاه داده یا نه، گفت:  بله، لیست داده شده 

و در حال پیگیری هستیم.
وی در مورد اینکه از انصاری فرد مدیرعامل 
اسبق باشگاه درخواست کرده اید که جلسه ای 
داشته باشید تا در مورد قراردادهای عجیب و 
غریب بسته شده صحبت شود، اظهار داشت: 
که  آمد  باشگاه  به  هم  استوکس  نامه  امروز 
باید 8۶ هزار و ۶00 دلار هم به این بازیکن 
اما  داریم.  مهلت  روز  چند  و  کنیم  پرداخت 
اکنون باید با انصاری فرد هم بنشینیم و جلسه 
بگذاریم مگر او می تواند حکم فیفا، CAS و 
AFC را تغییر بدهد چون مرجع تصمیم گیر 
نمی  توانم  هم  من  است.  دیگری  شخص 

بگویم چرا این قراردادها بسته شده و ... 
پرونده  افزود:   پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 

رادوشوویچ  بود.  آمده  قبل  از  هم  استوکس 
طلبش 80 ۹0 هزار دلار بیش از این رقم 
هم  باز  کردیم.  پیگیری  که  بود  شده  اعلام 
که  جایی  تا  می کنم  پیگیری  را  مسئله  این 
کنیم  دفاع  مردم  و  باشگاه  حقوق  از  بتوانیم 
باشگاه  پول  این  نرود.  تاراج  به  پول  این  تا 
کار  می گذاشتند  نباید  است.  مردم  پول  هم 
باید مدیریت می  اینجاها کشیده می شد.  به 

کردند و روش دیگری انتخاب می شد. 
درویش در پاسخ به سؤال خبرنگار فارس که 
این طلب ها و پرونده های خارجی دست شما 
را برای پرداخت به بازیکنان بسته است و آیا 
پرداختی جدیدی به بازیکنان خواهید داشت 
یا نه، گفت: بله ان شاءالله ظرف چند روز آینده 

پرداخت خواهیم داشت.
وی در مورد اینکه این پرونده ها و طلب های 
خارجی کار باشگاه پرسپولیس را برای دریافت 
عنوان کرد:  نمی کند،  مجوز حرفه ای سخت 
همین ها باعث به تعویق افتادن صدور پروانه 
اضافه  بعداً  رادو  طلب  البته  شد.  حرفه ای 
به  ربطی  که  دارد  مهلت  پرونده  این  و  شد 
حرفه ای سازی ندارد ولی طلب های دیگران 
مثل طلب باشگاه بلژیکی که به پرسپولیس 
تحمیل شد. یک قسط آن باشگاه بلژیکی را 
روزها  همین   را  دیگرش  قسط  یک  داده ایم 
استوکس و شبیه  قرارداد  یا همین  می دهیم 
داریم  هم  دیگری  داخلی  قراردادهای  و  آن 
که  برنامه ریزی کرده ایم با پولی که از فروش 
ما  به  را  پرداختش  اجازه  اگر  می آید  سهام 
را  آن  جلسه  می کنیم  پرداخت  را  آن  بدهند 
برگزار کردیم و کارگروه خیلی  امروز  همین 
مجربی هم از 3۲ روز پیش مشخص کردیم 

تا موانع خصوصی سازی هم برطرف شود. 
به  پاسخ  در  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 
سؤال خبرنگار فارس مبنی براینکه این پول 
قرار است چه زمانی به دست باشگاه برسد، 

که  رسیده  باشگاه  دست  به  پول  این  گفت: 
باید برطرف  برداشت  برای  قانونی آن  موانع 

شود. 
مقصر  کسی  چه  اینکه  مورد  در  درویش 
خارجی  مربیان  و  بازیکنان  با  قراردادها  این 
هم  خروجی  حتی  آنها  از  برخی  که  است 
این  داشت:  اظهار  نداشته اند  باشگاه ها  برای 
را از کسانی باید بپرسید که این بازیکنان را 
انتخاب کرده اند و بگویید اساس انتخاب این 

بازیکن تان چه بوده است.
این  در  هم  مدیرعامل  اینکه  مورد  در  وی 
دیده ام  بله، من  دارد،؛ گفت:  نقش  انتخابات 
مدیرعاملی خودش بازیکن انتخاب می کند و 
اداری  و  قانونی  روال  ولی  می بندد  داد  قرار 
انتخاب  بازیکن  مربی  که  است  اینگونه  آن 
می کند شاید امور حقوقی و اداری باشگاه ها 
اشرافی که باید برای بستن قرارداد را داشته 
بروز چنین مشکلاتی  باعث  و  ندارند  باشند، 

شده اند.
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در مورد بحث 
آکادمی باشگاه پرسپولیس و اینکه برنامه ای 
عنوان  دارید،  پنجعلی  محمد  آوردن  برای 
کرد: ما روی برنامه کار می کنیم نه فرد، همه 
پرسپولیسی هستیم. پرسپولیس پشتوانه غنی 
برنامه  همه  از  دارد.  مجرب  پیشکسوتان  از 
رضایت  مورد  که  برنامه ای  هر  خواسته ایم 
می شود  انتخاب  بگیرد  قرار  مدیره  هیأت 
همه برنامه ها در هیأت مدیره مطرح می شود 
واقع شود  قبول  مورد  بیشتر  که  برنامه ای  و 

انتخاب خواهد  شد.
شکوری  با  جلسه  اینکه  مورد  در  درویش 
ابتدای  شد، گفت:  کشیده  کجا  به  بالاخره 
صحبت هایم این مسئله را گفتم اما شما یک 
بار از اول می پرسید یک بار از آخر، قرار شد 
اداری مالی صحبت  با ذی حساب و معاونت 

کنم و اسناد ارائه شود.

یکبار  اسناد شکوری  آیا  اینکه  مورد  در  وی 
گفت:  شده  رد  باشگاه  ذی حسابی  سوی  از 
نشده  ارائه  اسنادی  نبود  چیزی  چنین  خیر، 
شکوری  آقای  که  اسنادی  گفتم  است. 
می گوید به ما نرسیده است. برای ذی حساب 
تکلیف  تا  می خواهد  اسناد  او  نمی کند  فرقی 

حساب ها روشن شود.
به  پاسخ  در  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 
اینکه  مورد  در  فارس  خبرنگار  دیگر  سؤال 
از گل محمدی حمایت کرده و  بارها  باشگاه 
فارغ از هر نتیجه ای که در این فصل بگیرد 
آیا ایشان در فصل آینده سرمربی پرسپولیس 
خواهد بود با خیر، گفت: نتیجه دست مربی 
بازیکن،  مربی،  دارد،  فرایندی  نتیجه  نیست 
باشگاه و همه باید دست به دست هم بدهند 
تا نتیجه ای رقم بزنند. نتایج هم به جز یکی 
دو بازی که شایستگی آنچه که استحقاقش 
از این  نتایج خوبی بود.  را داشتیم نرسیدیم، 
خوبی  خیلی  نتایج  بدانید  یقین  هم  بعد  به 
می گیریم با وجود مصدومیت هایی که وجود 

داشت.
درویش در مورد اینکه طلب بیرانوند پرداخت 
شده گفت: بله طلب ایشان خیلی وقت است 

پرداخت شده است.
فهرست  در   بیرانوند  اینکه  مورد  در  وی 
مال  ایشان  گفت:   نه،  یا  گل محمدی هست 
پرسپولیس است و در لیست پرسپولیس است 
مخالف  بیرانوند  جدایی  با  هم  گل محمدی 
نبود که حالا بگوید بیاید قرار شد از روز اول 
پرسپولیسی  که  آنهایی  همان  بمانند  ایشان 

هستند برمی گردند و به پرسپولیس می آیند.
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در مورد عکس 
گرفته  گفت:  علیرضا حقیقی  با  که  یادگاری 
دیگر از این به بعد قول می دهم نه رستوارن 
بروم نه افطاری بروم و اگر دعوت  مان هم 

کنند به جای دیگری نرویم.
511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶0۲1001508 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
عبدالرضا محمد نژاد فرزند حســن به شماره شناســنامه 8 صادره از بردسکن درششدانگ 
یکباب ساختمان به مســاحت ۷1۷/38 متر مربع قسمتی ازپلاک ۴5۲ فرعی از ۴  اصلی 
واقع درخراســان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری از مالک رســمی 
ورثه حســن محمد نژاد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ 

انتشار نوبت اول: 1۴01/1/30. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/۲/1۴
غلامرضا گنج بخشرئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶0۲1001۶15 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
عبدالرضا محمد نژاد فرزند حســن به شماره شناســنامه 8 صادره از بردسکن درششدانگ 
یکباب ســاختمان به مســاحت ۷1۲/۶۹ متر مربع قسمتی ازپلاک ۴5۲ فرعی از۴  اصلی 
واقع درخراســان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری از مالک رسمی از 
مالکیت غلامحســین محمد نژاد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/1/30. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/۲/1۴
غلامرضا گنج بخشرئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.
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این شب ها ماه سلامتی و برکت بالای سر ماست. زیر نور این ماه، مهر شما، 
دل کودکان محک رو روشن تر می کنه.

قهرما ن های کوچیکمون دلشون به عشق همیشگی شما قرصه تا دستاشون به 
این ماه بلند برسه.

آرزو می کنیم سال دیگه این موقع سلامتیشون برگشته باشه.
برای تأمین هزینه درمان و سلامتیشون، سهیم بشین!

وعده ما، زیر نور این ماه، برای سلامتی

ماه سلامتی، با مهر شما روشن تر می شه!

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

روش جدیدی برای کشف سریع تر داروهای ضد سرطان
 پژوهشگران انگلیســی در بررسی جدید خود، 
روش جدیدی را برای کشــف سریع تر داروهای 

ضد سرطان ارائه داده اند. 
به گزارش ایســنا و به نقل از آی او، دانشمندان 
روش جدیدی را برای تسریع در کشف داروهای 
ضد ســرطان توســعه داده اند. »دانشگاه باث« 
)University of Bath( در بیانیه ای مطبوعاتی 
نوشــت: این روش، مولکول هایی را شناســایی 
می کند که می تواننــد پروتئین های خطرناک را 
پیش از ایجاد آســیب های محرک بیماری و از 
طریق متوقف کردن تعامل آنها با DNA سلول، 

خاموش کنند.
این پلتفرم جدید کشــف دارو که »TBS« نام 
دارد، توســط دانشــمندان »دانشــگاه  باث« و 
 )University of Kent( کنــت«  »دانشــگاه 
انگلستان توسعه داده شده است و این قابلیت را 
دارد که به طور چشمگیری به جستجوی درمان 
برای سرطان های کشــنده سرعت ببخشد. این 
پیشــرفت، پیامدهای گسترده تری نیز دارد؛ زیرا 
پروتئین های دخیل در ســرطان، نقش اصلی را 
در بســیاری از بیماری های دیگر از جمله پوکی 
استخوان و بیماری های التهابی مانند روماتیسم 

مفصلی و پسوریازیس بر عهده دارند.
 ،)Jody Mason( »پروفسور »جودی میســون
پژوهشــگر ارشــد این پروژه گفت: شناســایی 
فرآیندهایــی ماننــد TBS کــه می توانند روند 
یافتن داروهــای جدید بیماری های حاد را برای 
دانشمندان ســرعت ببخشند، یک مزیت بزرگ 

برای پژوهش به شمار می رود.
صرفه جویی در زمان و هزینه

کشــف دارو، روندی کند، پرهزینــه و پیچیده 
است. پژوهشــگران اغلب در جستجوی یافتن 
مولکول های دارویی هســتند کــه می توانند به 
نواحــی روی پروتئین هــای بیمــاری زا متصل 
شــوند، اما اتصال به محل هدف کافی نیست. 
یک مولکول درمانی باید توانایی خاموش کردن 
پروتئین خطرناک را نیز داشــته باشد. مهم تر از 
همه این که باید در انجام دادن این کار در یک 
ســلول زنده، بدون عوارض جانبی، بسیار موفق 
باشد. »میسون« گفت: یک چالش بزرگ، یافتن 
راهی برای اطمینان یافتن از توقف فعالیت مضر 

پروتئین در محیط یک سلول است.
وی افزود: با اســتفاده از TBS، در همان مرحله 

نخســت می توانیم مولکول هایی را از بین ببریم 
که به سلول مورد نظر می چسبند، اما در نهایت 
نمی تواننــد عملکرد پروتئین بیماری زا را متوقف 
کننــد. با حــذف مولکول هایی کــه در نهایت 
ارزش درمانی کمی دارند یا هیچ ارزش درمانی 
ندارند، در زمان و هزینــه به طور قابل توجهی 

صرفه جویی می کنیم.
اگرچه TBS را می توان در کشف داروهای مورد 
نظر برای هر تعــدادی از بیماری ها به کار برد، 
اما بررســی جدید پروفسور »میسون« بر یافتن 
مولکول هایی به نام پپتیدها متمرکز اســت که 
فعالیــت پروتئینی به نــام »1AP« را به طور 
دائمی ســرکوب می کند. ایــن پروتئین به طور 
طبیعــی در بدن وجود دارد و در روشــن کردن 
ژن های دخیل در تعدادی از فرآیندهای سلولی، 
مهم است؛ اما زمانی که از کنترل خارج شود، به 

بازیگر اصلی سرطان تبدیل می شود.
اتصال، نکته کلیدی است

ژن ها با ساختن رونوشــتی از خود، در فرآیندی 
به نام رونویسی فعالیت می کنند. این رونوشت ها 
 )mRNA( »پیام رسان که به شــکل »آران ای 
هســتند، اطلاعــات ژنتیکی را بــه پروتئین ها 
تبدیل می کنند. پروتئین ها، ســازندگانی هستند 
که دســتورالعمل های کدگذاری شده در ژن ها را 
انجام می دهند. پروتئیــن 1AP ابتدا با اتصال 
به محرک هــای ژن در بخش هــای خاصی از 

DNA سلول، رشد سلول های سرطانی را تقویت 
می کند و سپس بیان ژن های کلیدی را با روشن 
کردن دائمــی آنها می رباید. بــه عبارت دیگر، 
1AP یک ژن را به ساخت آران ای پیام رسان و 
پروتئین های مربوطه در زمان و مقادیر نامناسب 

وادار می کند.
این گونه پروتئین ها هســتند که وقتی بیش از 
اندازه بیان شــوند، در تکثیر سرطان نقش دارند. 
به واســطه فعالیــت یک پپتیــد مبارزه کننده با 
 DNA 1 بهAP ســرطان می توان از اتصــال

سلول و روشن شدن ژن ها جلوگیری کرد.
 ،)Andrew Brennan( برنــان«  »اندرو  دکتر 
از پژوهشــگران این پروژه گفت: پژوهشــگران 
با اســتفاده از پلتفرم غربالگری TBS می توانند 
پپتیدهایــی را بیابند کــه 1AP را به گونه ای 
متصــل می کنند کــه تضمین شــود نمی تواند 
ژن هــای مرتبط با ســرطان را بیــش از اندازه 
تحریــک کند. این پپتیدها هــم می توانند مانع 
اتصال 1AP به DNA شــوند و هم می توانند 
ژن های 1AP را که پیشتر با آنها جفت شده اند، 
خاموش کنند تا سیگنال سرطان در سلول های 

آسیب پذیر غیرفعال شود.
مولکول های دارویی که دو برابر کار می کنند

به  تثبیت شــده غربالگــری دارویی  روش های 
دانشــمندان این امکان را می دهد که پپتیدهای 
غلبه کننده بر سرطان را با توانایی آنها در اتصال 

به 1AP شناســایی کنند. یکی از نقاط قوت و 
ویژگی متمایز روش جدیــد غربالگری دارویی 
این اســت که به دانشــمندان امکان می دهد تا 
پپتیدهایــی را شناســایی کنند کــه عملکردی 
دوگانه دارند؛ آنها می توانند 1AP را هم پیش 
 DNA و هــم زمانی که به DNA از اتصــال به
متصل می شود، تشخیص دهند و به آن متصل 
شــوند. در نهایت، 1AP از اتصال DNA آزاد 
می شــود و عملکرد آن را به طور کلی خاموش 

می کند.
»میســون« گفت: این توانایی تمایز قائل شدن 
میان متصل شــوندگان به 1AP و گروهی که 
قادر به خاموش کردن عملکرد 1AP هســتند، 
منحصر به این روش است و مشکلی را برطرف 
می کند که تاکنون مانع جستجوی بازدارنده های 

فعال بوده است.
روش غربالگری در سلول های زنده رخ 

می دهد
یکی دیگــر از ویژگی های متمایــز TBS این 
اســت که غربالگری در سلول های زنده و بدون 
تغییر دادن پروتئین مــورد نظر یا پپتیدها انجام 
می شود که ممکن اســت عملکرد را تغییر دهد 
و یک مشــکل رایج در ســایر روش ها و بیشتر 
روش های غربالگری ثابت شامل بررسی پپتیدها 
در شرایط آزمایشگاهی یعنی خارج از سلول های 

زنده است.
»میســون« ادامــه داد: آنچــه اغلــب هنگام 
غربالگری با استفاده از روش های سنتی مشاهده 
می کنید، این است که به نظر می رسد یک پپتید 
روی یک پروتئین جداشده کار می کند، اما زمانی 
که در یک بافت سلولی استفاده می شود، همان 
اثر را ندارد و توقف پروتئین را تضمین نمی کند.

پروفسور »میسون« و گروهش در این پژوهش، 
بیش از 130 هزار پپتید گوناگون را بررسی کردند 
تــا یکی از پپتیدهایی را کــه از نظر عملکردی 
فعال است، در متوقف کردن 1AP و جلوگیری 
از اتصال آن به توالی های DNA شناسایی کنند. 
این کار، توانایی 1AP را در رونویســی ژن به 

طور موؤثر متوقف می کند.
روش TBS را می توان برای یافتن مولکول های 
درمانی به کار برد که می توانند طیف وســیعی 
از پروتئین های متصل شونده به DNA دخیل در 

بیماری را هدف قرار دهند.

علمی

متخصصان شرکت صنعت کارای هوشمند پردیس مستقر در 
مرکز رشــد فناوری نخبگان پارک فناوری پردیس نخستین 

ربات اسکارای صنعتی ایران را طراحی و ساختند. 
علیرضا نوروزیان مدیرعامل شــرکت صنعت کارای هوشمند 
پردیس اســکارتک در این خصوص گفت: ربات اسکارا مورد 
اســتفاده در خطوط دارویی و اتاق های تمیز جهت جابجایی، 
بسته بندی و جداسازی انواع ویال ها و دیگر انواع محصولات 
دارویی قرار می گیرد که این شــرکت توانست با حمایت های 

پارک فناوری پردیس به تجاری سازی آن دست پیدا کند.
وی افزود: شــرکت صنعــت کارای هوشــمند پردیس برای 
اولین بار در ایران موفق به ســاخت ربات اســکارا به صورت 
تمام صنعتی و تجاری شــد، این ربات یکی از محبوب ترین 
و پرکاربردترین بازوی های صنعتی ســری اســت که کاربرد 
گســترده ای در صنایع مختلف از جمله صنعت دارو ســازی 
دارد و مفهوم جدیدی را برای ربات های خط تولید ارایه کرده 

است.
مدیرعامل شــرکت صنعت کارای هوشمند پردیس اسکارتک 
ادامــه داد: این ربات تنها روی یک پایــه قرار می گیرد و به 
فضای اســتقرار کمی نیاز دارد و همچنین با ســرعت و دقت 
تکرارپذیــری بــالا و قیمت مناســب قابل رقابــت با نمونه 
ربات های خارجی اســت، دلایل بسیاری برای استفاده از این 
ربات در صنعت و خــط تولید وجود دارد که مهم ترین مزیت 
های آن کاهش هزینه های تولید و افزایش کیفیت محصول 

و در نتیجه امکان رقابت در بازارهای جهانی است.
نوروزیــان از دیگــر مزایای این ربات را افزایــش نرخ تولید، 
افزایــش انعطاف پذیری تولید محصــول، کاهش ضایعات و 

بهبود فرآیند تولید، ایمنی و افزایش سلامت کارمندان، کاهش 
هزینه ســرمایه ای با توجه به کاهش مصرف انرژی و کاهش 

مصرف مواد اولیه عنوان کرد.
براســاس گزارش پارک فناوری پردیس، وی خاطرنشان کرد: 
این ربات می تواند با تجهیز به بینایی ماشین، برای تشخیص 
اشــیا به منظور کنتــرل کیفیت، خواندن بارکد و تشــخیص 
متن، دســته بندی محصولات، تشخیص سطح پر شدن مواد 
و شــمارش استفاده شــود، همچنین از این ربات می توان در 
خطوط دارویی وشــیمیایی، اتاق هــای تمیز و مکان هایی که 
حضور انســان امکان پذیر نیســت به منظور جابجایی، بسته 

بندی و مونتاژ استفاده کرد.
مدیرعامل شــرکت صنعت کارای هوشمند پردیس اسکارتک 
وزن این ربات ســاخته شده را ۴8 کیلوگرم بیان کرد و گفت: 
بیشینه جرم قابل جابجایی آن پنج کیلوگرم است،  ربات دارای 
سیســتم کنترل پی ال سی) PLC( جهت اتصال به خط تولید 
اســت و پنل اپراتوری با صفحه نمایش رنگی و لمسی هفت 

اینچی رابط کاربری آن را بسیار آسان کرده است.
نوروزیــان تاکید کرد: دقت تکرار پذیــری موقعیتی این ربات 
نیز در حدود یک دهم میلیمتر اســت و در طراحی و ســاخت 
ربات های این شــرکت متناســب با نیازهای مشتری، برنامه 

نویسی و طراحی گریپر انجام می شود.
شرکت صنعت کارای هوشمند پردیس )اسکارا تک( با حضور 
جمعی از مهندسین رباتیک و مکانیک کشور فعالیت می کند و 
قادر به طراحی و ساخت انواع ربات های صنعتی، مکانیزم ها 
و ماشین مخصوص، خدمات ابزار دقیق و خدمات پی ال سی 

مشاوره در زمینه اتوماسیون خطوط تولید است.

ساخت نخستین ربات اسکارای صنعتی ایران به همت 
دانش بنیان ها

=============
استاد علوم پزشکی تهران برنده جایزه بین المللی سلامت مغز و روان شد

دکتر مریم نوروزیان استاد گروه روانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران برنده جایزه بین المللی »مترودورا« سال ۲0۲۲ در بخش سلامت مغز و روان شد.
به گزارش دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر مریم نوروزیان استاد گروه روانپزشکی برنده جایزه Metrodora در مارس ۲0۲۲ شد. وی در بخش Mental Health برنده این جایزه شده است. این جایزه به Women Leaders in Science and Medicine اختصاص می باید.

دکتر مریم نوروزیان استاد بیماری های مغز و اعصاب دانشگاه علوم پزشکی دانشگاه تهران و عضو هئیت علمی گروه روانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران و بیمارستان روزبه است.
وی ابتدا از طرف انجمن علمی Society for Brain Mapping and Therapeutics )SBMT( به دلیل ۲5 ســال فعالیت متمادی و خســتگی ناپذیر در حیطه اختلالات شــناختی، دمانس و بیماری آلزایمر در ایران در ســال ۲0۲۲، کاندید شده و با رای هیئت داوران در ماه مارس )فروردین( سال جاری طی مراسمی آنلاین به عنوان برنده 

جایزه مترودورا در بخش سلامت روان )مغز( معرفی شد.
نوروزیان در خصوص این جایزه به برخی از همکاری های بین المللی خود با انجمن جهانی آلزایمر Alzheimer Disease International )ADI( و سازمان بهداشت جهانی برای داوری اسناد علمی مانند دستورالعمل های استفاده از داروهای آنتی سایکوتیک در کنترل اختلالات رفتاری و روان پزشکی بیماران مبتلا به دمانس اشاره کرد.

وی با بیان اینکه از 50 میلیون نفر افراد مبتلا به دمانس در جهان در سال ۲0۲0 حدود ۶0 درصد در کشورهای با درآمد پایین و متوسط زندگی می کنند. این درصد به طور مداوم رو به افزایش هست به طوری که هر 3 ثانیه یک نفر مبتلا به دمانس به جمعیت این بیماران در جهان افزوده می شود، گفت: تعداد این بیماران در سال ۲030 
به ۷8 میلیون نفر و در سال ۲050 به 13۹ میلیون نفر افزایش خواهد یافت.

=====================
خودروی هیبریدی برقی هوندا عرضه شد

زیرمجموعه شرکت هوندا در هند یک خودروی هیبریدی سدان عرضه کرده که مجهز به دوربین است تا ایمنی راننده در جاده را ارتقا دهد.
به گزارش گیزموچاینا، شرکت »هوندا کارز ایندیا« خودروی سدان e:HEV را در این کشور عرضه کرده است. این خودروی هیبریدی برقی قابلیت صرفه جویی در سوخت فوق العاده ای دارد. شرکت هوندا ادعا می کند e:HEV می تواند به ازای هر لیتر سوخت مسافت ۲۶.5 کیلومتر را طی کند.

این نخستین خودروی هیبرید برقی هوندا در هند به حساب می آید و شرکت امیدوار است تا بتواند تقاضا برای چنین خودروهایی را برآورده کند.
در حال حاضر »هوندا کارز ایندیا« پیش سفارشe:HEV را آغاز کرده و پیش بینی می شود در می ۲0۲۲ میلادی خودروها به مالکان تحویل داده شوند. وسیله نقلیه هیبریدی مذکور دارای سیستم هیبریدی دو موتوره خود شارژ متصل که به یک موتور بنزینی با ظرفیت 1.5 لیتر است.

چند ویژگی دیگر نیز در خودرو برقی هیبریدی جدید به کار می روند. این خودرو مجهز به یک دوربین با کیفیت بالا است که ایمنی راننده هنگام تردد ارتقا می دهد. این دوربین می تواند چشم اندازی با زاویه باز فراهم و به اسکن جاده پیش رو نیز کمک می کند. علاوه برآن هنگامیکه ریسک تصادف وجود دارد، به راننده هشدار می دهد.
شرکت مذکور یکی از زیر مجموعه های هوندا است و قصد دارد با پروژه های برتر خود به یکی از تولید کنندگان اصلی خودرو در هند تبدیل شود. همچنین این شرکت تصمیم دارد تا ۲030 میلادی 30 مدل خودروی برقی در سراسر جهان عرضه کند.

=============


